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Vážené čtenářky, vážení čtenáři, 
vážení příznivci města 
Moravské Budějovice!

Napsat úvodník do zpravodaje tak, aby byly 
informace aktuální v době, kdy ho čtete, bývá po-
každé vzhledem k jeho poměrně brzké uzávěrce 
opravdovou výzvou…  

Prázdniny, tábory a letní dovolené jsou ty tam. 
Letošní léto mnohé potěšilo tropickými teplotami, 
řada z nás se tak rozhodla strávit příjemnou do-
volenou v naší domovině, kde je taky nádherně. 
Někteří naopak vyrazili do různých koutů světa, 
k moři, na hory, za poznáním. Ať jste byli kdekoli, doufám, že jste 
si odpočinuli a nabrali síly pro další období. 

Dětem a studentům začíná 4. září nový školní rok. V letošním 
roce mám tu čest přivítat osobně prvňáčky moravskobudějovic-
ké Základní školy Havlíčkova ul. I touto cestou jim přeji mnoho 
úspěchů a rodičům hodně trpělivosti, které bude jistě zapotřebí. 

Nebude jistě na škodu se za obdobím prázdnin a časem do-
volených poohlédnout. Zmiňovat vše, co se nám podařilo napro-
jektovat, případně i zrealizovat, by zabralo mnohem více místa, 
než můj úvodník má. Jistě to sledujete každým dnem sami. Ať už 
jsou to maličkosti jako dopravní značení v lokalitě nám. Svobody 
nebo větší projekty napříč městem. Začíná realizace stavebních 
úprav nádvoří Městského kulturního střediska Beseda, v rámci 
nichž dojde k výstavbě železobetonové opěrné stěny po celé 
délce hranice mezi pozemky.  Rovněž nádvoří zámku čekají sta-
vební úpravy. Bude zde opravena elektroinstalace, která bude 
probíhat v souběhu s opravou dlažby.  Před objekty dvou rodin-
ných domů na ul. Žerotínova probíhá obnova opěrné stěny, k je-
jíž opravě nás vedl špatný stávající stav, který se stal v souvis-
losti s velkým dubnovým úhrnem dešťových srážek havarijním. 
V ul. Peroutka bude část nového chodníku, v ul. Kollárova se 
prodlouží kanalizace, v ul. Janáčkova bude provedena dodáv-
ka a osazení odvodňovacích žlabů. V ul. Pražská bude opraven 
chodník. Ve Vesci se rekonstruuje kulturní dům.

Největší proměnou v letošním roce prošla budova ZŠ Havlíč-
kova (modernizace dvou tělocvičen, rekonstrukce elektroinsta-
lace – silnoproudu, oprava slaboproudu, rekonstrukce bazénu, 
oprava sociálního zařízení – částečné vyčištění a oprava stávají-
cích rozvodů). Celková rekonstrukce sociálních zařízení objektu 
školy byla zprojektována a provedení těchto prací se předpo-
kládá v roce 2024. Před vstupem do ZUŠ bylo rekonstruováno 
schodiště. Práce na těchto jednotlivých akcích probíhaly podle 
harmonogramu. Samozřejmě se objevily v rámci realizace pro-
blémy, ale ty se nám úspěšně dařilo řešit. Probíhaly pravidelné 
kontrolní dny, na nichž jsme se společně s dodavateli jednotli-
vých akcí radili a řešili dílčí problémy, aby akce mohly dále po-
kračovat bez větších komplikací. 

Myslím, že mi dáte i za pravdu, že akcí se realizuje dost a dost, 
což je pro rozvoj našeho města více než potřebné. Někdy to však 
s sebou přináší jisté omezení jak pro pěší, tak i pro řidiče, což 

se ale dá určitě na nějakou chvíli vydržet. 
Odměnou za to je nám pak lepší vozov-
ka, lepší chodník, hezčí budova, celkově 
pěkný vzhled. A když jsme u toho pěkné-
ho vzhledu, určitě jste zaznamenali prá-
vě probíhající obnovu venkovních omítek 
masných krámů a parkové zdi a brány ma-
lého městského parku (vstup z nám. Míru). 
Tyto budou po obnově působit velmi pěkně 
a zcela určitě velmi hezky dokreslí historic-
ký ráz městské památkové zóny. Což určitě 
oceníme nejen my, občané města, ale stej-
ně tak i návštěvníci Moravských Budějovic. 
A víte, že od soboty 9. do neděle 17. září 

proběhnou v České republice Dny evropského dědictví? Při této 
příležitosti se na státních objektech konají během celého měsíce 
září doprovodné akce. Zároveň budou některé běžně nepřístup-
né prostory hradů a zámků otevřené veřejnosti. Tak neváhejte 
a využijte této jedinečné příležitosti. 

V nejbližších měsících bude naší velkou snahou posunout se 
k realizaci fotbalového zázemí. Tuto investici připravujeme a ne-
trpělivě čekáme na vyhlášení vhodného dotačního titulu. Křišťá-
lovou kouli nemám, ale věřím, že se vše úspěšně podaří.

Nesmím zapomenout, že v tomto měsíci také budeme inten-
zivně pracovat na přípravě rozpočtu pro rok 2024, a proto si vás 
dovoluji požádat o vaše návrhy a podněty. 

Chtěl bych touto cestou ještě jednou velmi poděkovat za na-
sazení našich dobrovolných a profesionálních hasičů na konci 
května, kdy vlivem přívalových srážek došlo k opakovanému 
zaplavení ul. Lažínská a mimo jiné bohužel i k vyplavení dvou 
rodinných domů. Při zásahu na odklizení škod zasahovalo šest 
hasičských jednotek, což mohu osobně potvrdit. Zásah hasičů 
byl velice rychlý, pomohli předejít větším škodám. Všem, kterých 
se tato nepříjemnost osobně týkala, děkuji za jejich pochopení 
a trpělivost. Tento palčivý problém se snažíme prioritně vyřešit, 
aby se situace v budoucnu neopakovala. Vím, hasiči jsou tvrdí 
chlapi, kteří mají svoji práci rádi a nevykašlou se na ni; věřím, že 
i my jim v něčem pomůžeme. Vše je zkrátka o lidech. A pokud 
máte kolem sebe ty se srdcem na pravém místě, tak vše funguje 
tak, jak má! 

Dále bych rád poděkoval všem podporovatelům, sponzorům, 
účastníkům a divákům Moravskobudějovického kulturního léta 
2023. 

Pojďme ale k tomu, co nás čeká. Máte rádi dobrý guláš? V pří-
padě, že ano, tak přijďte v sobotu 23. září na zámecké nádvo-
ří, proběhne zde GulášFEST 2023. Bližší informace naleznete 
uvnitř zpravodaje a aktuální informace na webu či Facebooku. 
A v říjnu nezapomeňte na tradiční „Císařské posvícení“. Vždyť 
je naše...

Přeji vám všem příjemný podzim protkaný slunečními paprsky, 
plný pestrých barev, které umí příroda v tomto období vždy vy-
kouzlit. A také dobrou náladu.

Držte se, moji Budějováci. A kdyby vás něco trápilo, víte, kde 
mě najdete… 

S úctou Martin Ferdan, starosta
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město informuje

Z jednání a usnesení rady města Moravské Budějovice

schválila předložit žádost o dotaci 
z programu Podpora obnovy přiroze-
ných funkcí krajiny – na realizaci výsad-
by zeleně kolem polní cesty ve Vraníně;
schválila uzavření smlouvy o spoluprá-
ci při zajištění zpětného odběru a zařa-
zení místa zpětného odběru do obecní-
ho systému odpadového hospodářství 
se společností EKO-KOM, a.s. Praha;
schválila pořadí nabídek veřejné zakáz-
ky malého rozsahu na služby „Zpraco-
vání místní energetické koncepce měs-
ta Moravské Budějovice: 1. Energetická 
agentura Vysočiny Jihlava; 2. EB-ZET 
s. r. o. Hamry nad Sázavou; 3. Agentura 
ValFia, s.r.o. Rousínov a smlouvu o dílo 
s vítěznou fi rmou. Zpracování místní 
energetické koncepce města bude spo-
lufi nancováno ze Státního programu 
na podporu úspor energie na období 
2022 – 2027 Program EFEKT III v gesci 
Ministerstva průmyslu a obchodu ČR; 
schválila zveřejnit záměr směny části 
pozemku p.č. 4232/1 o výměře cca 103 
m2 v k.ú. Moravské Budějovice z vlast-
nictví města do vlastnictví M. Š. a po-
zemku p.č. 1209/10 o výměře 103 m2 
v k.ú. Moravské Budějovice z vlastnic-
tví M. Š. do vlastnictví města a doporu-
čila zastupitelstvu města schválit záměr 
této směny; 
schválila zveřejnit záměr města uzavřít 
dodatek č. 3 k nájemní smlouvě s Čes-
kým střeleckým svazem, z. s., Spor-
tovním střeleckým klubem Moravské 
Budějovice, kterým dojde k prodloužení 
doby nájmu do 31. 8. 2043 (týká se po-

zemku v areálu střelnice na letišti);
schválila smlouvu o dílo „Architektonic-
ká studie okolí smuteční síně“ s fi rmou 
SULZER LANDSCAPE ARCHITECTS 
s.r.o. Cílem studie je vypracovat co nej-
lepší řešení z hlediska estetiky, tech-
nického a funkčního provedení v ná-
vaznosti na budovu smuteční síně, jejíž 
oprava je naplánována na letošní rok;
schválila smlouvu o dílo „Podnikatelský 
inkubátor – Rekonstrukce a přístavba 
domů č. p. 25 a 26 na náměstí Míru 
v Moravských Budějovicích – dokon-
čení“ s fi rmou ARTPROJEKT Jihlava, 
spol. s r.o. na vypracování aktualizace 
projektové dokumentace pro vestav-
bu čtyř třípokojových bytů do podkroví 
domů se vstupem na terasu;
schválila na akci „Rekonstrukce atletic-
kého stadionu Moravské Budějovice“ 
vypracování projektové dokumentace 
ve stupni pro stavební povolení a pro 
provádění stavby, včetně zaměření po-
zemků a vypracování geometrického 
plánu pro vypracování kupních smluv 
na pozemky ve vlastnictví TJ SOKOL 
Moravské Budějovice a SK Moravské 
Budějovice, včetně staveb; jde přede-
vším o rekonstrukci atletické dráhy, tj. 
výměna škváry za tartanový povrch, 
opěrné zídky, zábradlí, schodů a zaří-
zení pro atletiku;
schválila darovací listinu na historické 
harmonium značky Lídl & Velík pro Mu-
zeum Vysočiny Třebíč; harmonium z prv-
ní poloviny minulého století bylo umístě-
no ve smuteční síni a nebylo využíváno;

schválila dohodu o užívání budovy č. 
p. 378 v Moravských Budějovicích uza-
vřenou mezi městem Moravské Budě-
jovice, SH ČMS – Sbor dobrovolných 
hasičů Moravské Budějovice a Junák 
– český skaut, středisko Moravská Orli-
ce Moravské Budějovice, z. s. po dobu 
rekonstrukce skautské klubovny, a to 
od 1. 9. 2023 do 31. 8. 2025;
schválila dotaci z FAOM ve výši 
25 000 Kč pro Moravský rybářský svaz, 
z. s. pobočný spolek Moravské Budějo-
vice na celoroční činnost;
projednala žádost Diecézní charity 
Brno, oblastní charita Třebíč o poskyt-
nutí fi nančního příspěvku pro rok 2023 
ve výši 929 000 Kč a předala žádost 
k rozhodnutí Moravskobudějovickému 
mikroregionu, prostřednictvím kterého 
město Moravské Budějovice poskytuje 
dotace do zdravotní a sociální oblasti;
schválila poskytnutí fi nančního daru 
ve výši 3 000 Kč Nadačnímu fondu 
Gaudeamus při Gymnáziu Cheb na po-
řádání 31. ročníku Dějepisné soutěže 
studentů gymnázií ČR a SR;
vzala na vědomí informace ZUŠ Mo-
ravské Budějovice o možnosti re-
alizace projektu Akademie umění 
a kultury v Moravských Budějovicích 
– vzdělávání III. věku od akademického 
roku 2023/2024;
souhlasila s užitím znaku města v rám-
ci propagace rekonstrukce skautské 
klubovny v Moravských Budějovicích 
do konce roku 2025 pro Junák – český 
skaut, středisko Moravská Orlice Mo-
ravské Budějovice, z. s.

Rada města na své 19. schůzi dne 13. června 2023 mj.:

Rada města na své 20. schůzi dne 27. června 2023 mj.:
schválila nové obchodní podmín-
ky ke smlouvám o zprostředková-
ní burzovních komoditních obchodů 
ke smlouvě mezi městem Moravské 
Budějovice a fi rmou FIN-servis, a.s. se 
sídlem v Kladně uzavřenou 26. 5. 2014 
na obchodování s plynem a elektřinou;
schválila uzavření Smlouvy na posky-
tování služeb internetového připojení 
Knihovny Vranín s obchodní společnos-
tí JaroNet – services s. r. o. Praha;  
schválila uzavření smlouvy o užívání ve-
řejného prostranství na zábor veřejné-
ho prostranství za účelem provozování 
předzahrádky před Cukrárnou U Dvořá-
ků v termínu od 1. 7. do 30. 9. 2023;
schválila zveřejnit záměr prodeje podílu 
51/100 stavby č. p. 1633 na parcele st. 
3022 a pozemku p.č.st. 3022 zastavě-
ná plocha a nádvoří o výměře 284 m2 
v k.ú. Mor. Budějovice předem určené-
mu žadateli Hloužkova I, bytové druž-
stvo a doporučila zastupitelstvu města 
schválit prodej předem určenému ža-
dateli za celkovou cenu 3 394 299 Kč 
(3 076 634 Kč tvoří cenu za podíl 51/100, 
která byla uhrazena ve splátkách v prů-

běhu 20 let a 317 665 Kč tvoří cenu po-
zemku p.č.st. 3022);
schválila pořadí nabídek veřejné zakáz-
ky malého rozsahu na dodavatele sta-
vebních prací „Oprava nádvoří zámku – 
dlažba“: 1. SATES ČECHY s. r. o. Telč, 
2. Geo-stav Valeč s. r. o., 3. GEO Buil-
ding s. r. o. Jaroměřice nad Rokytnou 
a smlouvu o dílo se společností SATES 
ČECHY s. r. o.; 
schválila pořadí nabídek veřejné zakáz-
ky malého rozsahu na dodavatele sta-
vebních prací „Oprava nádvoří zámku 
– elektroinstalace“: 1. Bohuslav Dole-
žal, DOELS Mor. Budějovice, 2. ELEK-

TRO Puchner, Krnčice, 3. Jan Kocáb 
– ELKO, Blížkovice a smlouvu o dílo 
s vítězem;
schválila pořadí nabídek veřejné zakáz-
ky malého rozsahu na dodavatele sta-
vebních prací „Rekonstrukce kulturního 
domu Vesce“: 1. Šibor stavby s. r. o., 
Litohoř, 2. STABO MB s. r. o., Mor. Bu-
dějovice, 3. Jaromír Vyhnálek, Jemnice 
a smlouvu o dílo se společností Šibor 
stavby s. r. o.;
schválila přijmout dotaci 100 000 Kč 
z Fondu Vysočiny – Památkově chráně-
ná území 2023 – na opravu opěrné zdi 
v ul. Žerotínova. 

Rada města na své 21. schůzi dne 18. července 2023 mj.:
schválila zveřejnit záměr pronájmu pro-
stor sloužících k podnikání ve stavbě 
č. p. 59 na nám. ČSA – jde o prostor 
po zrušené pobočce České pošty;
schválila uzavření smlouvy o dílo 
na zpracování lesního hospodářské-
ho plánu (LHP) pro lesní hospodářský 
celek „Městské lesy Moravské Budě-
jovice“ s platností od 1. 1. 2025 do 31. 

12. 2034 s a. s. LESOPROJEKT BRNO 
a udělila plnou moc společnosti MAME 
Moravské Budějovice, s.r.o. ke všem 
úkonům a jednáním souvisejícím s vy-
pracováním LHP; 
schválila zveřejnit záměr prodeje části 
pozemku parc. č. 700/12 trvalý travní 
porost o výměře cca 22 m2 a části po-
zemku parc. č. 4244 ostatní plo-



3

město informuje
cha, ostatní komunikace o výměře 

cca 35 m2 v k.ú. Moravské Budějovice 
předem určenému žadateli společnosti 
EG.D, a.s. a doporučila zastupitelstvu 
města schválit tento záměr prodeje; 
schválila bezúplatné umístění mobiliáře 
(stůl, dvě lavičky, stojan na kola) u lesa 
Ochoz v k.ú. Moravské Budějovice 
dle žádosti předložené studentským 
spolkem GMBproMB. Přesné umístě-
ní mobiliáře bude dohodnuto na místě 
samém za účasti zástupce spolku a zá-
stupců města, instalaci zrealizuje své-
pomocí GMBproMB;
schválila smlouvu o právu provést stav-
bu, tj. vybudovat komunikační napojení 
pro rodinný dům na pozemku města 
p.č. 4273/1 v k.ú. Moravské Budějovice, 
uzavíranou s D. H. jako stavebníkem;
schválila uzavřít dodatek č. 3 k nájemní 
smlouvě ze dne 9. 10. 2003 s Českým 
střeleckým svazem, z.s., Sportovním 
střeleckým klubem Moravské Budějo-
vice, kterým dojde k prodloužení doby 
nájmu do 31. 8. 2043;
schválila zveřejnit záměr prodeje části 
pozemku p.č. 177/5 ostatní plocha jiná 
plocha o výměře cca 19 m2 v k.ú. Jac-
kov a doporučila zastupitelstvu města 
schválit prodej části pozemku a uzavře-
ní smlouvy o budoucí kupní smlouvě; 
schválila uzavřít dodatek č. 2 ke smlou-

vě o dílo s Urbanistickým střediskem 
Jihlava, spol. s r.o., z důvodu opako-
vaného veřejného projednání návrhu 
změny č. 4 Územního plánu města Mo-
ravské Budějovice;
schválila pořadí nabídek veřejné za-
kázky malého rozsahu na dodavatele 
stavebních prací „Obnova opěrné stěny 
v ul. Žerotínova“: 1. Šibor stavby s. r. o. 
Litohoř, 2. STABO MB s.r.o. Moravské 
Budějovice, 3. Geo-stav Valeč s. r. o., 
4. SVOBO MB stav, s. r. o. Moravské 
Budějovice a smlouvu o dílo se společ-
ností Šibor stavby s. r. o., Litohoř;
schválila pořadí nabídek veřejné zakáz-
ky malého rozsahu na dodavatele sta-
vebních prací „Oprava chodníku v ul. 
Pražská“: 1. PELÁN stav, s. r. o. Hro-
tovice, 2. SATES ČECHY s. r. o. Telč 
a smlouvu o dílo se společností PELÁN 
stav, s. r. o.;  
schválila pořadí nabídek veřejné za-
kázky malého rozsahu na dodavatele 
služeb „PD – Atletický stadion Morav-
ské Budějovice“: 1. Pitter Design, s. r. o. 
Pardubice, 2. JANSPORT PROJEKT, s. 
r. o. Otnice, 3. Pavlacký s. r. o. Luhačo-
vice a smlouvu o dílo se společností Pi-
tter Design, s. r. o.; vyloučila dodavatele 
SPORTOVNÍ PODLAHY ZLÍN s. r. o. 
z výběrového řízení z důvodu nesplnění 
podmínek zadávací dokumentace;

schválila členství v projektu „Budujeme 
Evropu se zástupci místních samo-
správ“ v roli partnera projektu a nomi-
novala na jmenování do role člena pro-
jektu Mgr. Olgu Honsovou;
vzala na vědomí zápis z 5. jednání sta-
vební komise ze dne 7. 6. 2023;
schválila předložit žádost o dotaci 
z Nadace Partnerství – grant Sázíme 
budoucnost, která se zaměřuje na zlep-
šení životního prostředí prostřednictvím 
výsadby stromů; podmínkou dotace je 
zapojení veřejnosti do výsadby stromů 
– v plánu je výsadba stromů na ul. Do-
pravní; 
schválila změnu provozní doby (uzavře-
ní dětských hřišť) z 20.00 hod. na 22.00 
hod., přičemž změna bude zapracová-
na do provozních řádů jednotlivých dět-
ských hřišť;
schválila dotaci z FAOM ve výši maxi-
málně 15 000 Kč pro Paprsek radostné-
ho žití, z. s. na akci „Country fest pod 
věží“ v případě, že akce bude ztrátová;
schválila dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo 
č. PSOS/OSRI/387/2022 na akci „Re-
konstrukce elektroinstalace ZŠ Havlíč-
kova, Moravské Budějovice“ uzavřenou 
dne 29. 9. 2022 s fi rmou ElektroMont 
HB s.r.o., který řeší změnu termínu do-
končení a předání díla.

Rada města na své 22. schůzi dne 8. srpna 2023 mj.:
schválila uzavření smluv o nájmu pro-
stor sloužících k podnikání a o do-
dávkách služeb do prostor sloužících 
k podnikání s nájemcem Petra Urbán-
ková, Mor. Budějovice; předmětem 
nájmu jsou prostory v přízemí č. p. 25, 
na nám. Míru, kde bude provozovna e-
-shopu s chovatelskými potřebami pro 
psy;
zrušila „Pravidla pro nájem bytů 
ve vlastnictví města Moravské Budějo-
vice“ ze dne 15. 8. 2017 a schválila nová 
„Pravidla“; 
souhlasila s poskytnutím příspěvku 
12 000 Kč Okresnímu mysliveckému 
spolku Třebíč ČMMJ, z. s., na úhradu 
nákladů za pořádání chovatelské pře-
hlídky konané v zámeckých konírnách 
v Moravských Budějovicích spolu s pří-
pravou v termínu od 21. 4. do 24. 4. 
a v sále kulturního domu OMS Třebíč 
na Bažantnici v termínu od 5. 5. do 8. 5. 
2023;
souhlasila s užitím znaku města hoke-
jovým spolkem HC ŽIHADLA MORAV-
SKÉ BUDĚJOVICE z. s. na dresech 
a propagačních materiálech hokejové-
ho spolku;
neschválila poskytnutí fi nančního daru 
ve výši 20 000 Kč P. K. N. na vydání 
knihy „Otto Stritzko známý i neznámý“, 
na vydání této knihy již poskytlo zastu-
pitelstvo města v září r. 2022 fi nanční 
dar ve výši 25 000 Kč;
navrhla zastupitelstvu města schvá-
lit pro novou ulici, vymezenou p. č. 
2744/12, 2751/12, 2751/13, 2751/14, 

2751/17, 2751/18, 2751/19, 2751/20 (lo-
kalita ul. Fibichova a K Háji) název 
„Mlýnská“;
schválila přijetí nadačního příspěvku 
příspěvkovou organizací ZŠ Moravské 
Budějovice, Havlíčkova ul. od Nada-
ce ČEZ ve výši 49 560 Kč na projekt 
„V zdravém těle zdravý duch“;
doporučila zastupitelstvu města schválit 
poskytnutí dotace ve výši 1 047 269 Kč 
pro Vodovody a kanalizace, dobrovolný 
svazek obcí Třebíč a schválit smlouvu 
o poskytnutí dotace;
projednala žádost neziskové organiza-
ce STŘED, z. s. o dofi nancování sociál-
ní služby na rok 2023 a předala žádost 
k rozhodnutí Moravskobudějovickému 
mikroregionu, prostřednictvím kterého 
město Moravské Budějovice poskytuje 
dotace do zdravotní a sociální oblasti;
schválila návrh světelné výzdoby města 
od společnosti JKV Opava, s. r. o.;
schválila žádost obce Lukov na pro-
dloužení trasy veřejného osvětlení z uli-
ce Chelčického k nemovitostem sou-
sedícím s Moravskými Budějovicemi, 
které se nachází na pozemcích obce 
a k.ú. Lukov u Moravských Budějovic; 
obec Lukov uhradí veškeré vynaložené 
náklady spojené s touto akcí;
revokovala usnesení č. RM-19/2023/5 
ze dne 13. 6. 2023 a schválila žádost 
Policie České republiky OOP Moravské 
Budějovice (dále jen OOP) o poskytnutí 
optického vlákna (dále jen OV) v trase 
mezi OOP ul. Pražská 1095 a budovou 
MěÚ Moravské Budějovice, spočíva-

jící v převzetí plateb za OV vyvařené 
na optický konektor OOP č. 2 bez za-
jištění servisu; platby bude město hradit 
společnosti MAME Moravské Budějovi-
ce s.r.o.;
doporučila zastupitelstvu města schvá-
lit výkup částí pozemků v průmyslové 
zóně na ul. Dopravní orná půda o vý-
měře 5 729 m2 a 10 193 m2 od soukro-
mých vlastníků za cenu ve výši 540 Kč/
m2;
zrušila výběrové řízení na stavební prá-
ce „Oprava fasády smuteční síně“;
schválila nepokračovat ve vypracová-
ní dalšího stupně stávající projektové 
dokumentace na akci „Modernizace 
městského parku“ a zadat vypracování 
nové studie a následné projektové do-
kumentace na tuto akci s využitím do-
savadních podkladů.
Marie Růžičková, 
odbor kanceláře starosty a školství

SVOZ PLASTŮ ZE ŽLUTÝCH 
POPELNIC
proběhne 
v Moravských Budějovicích 
v úterý 19. září,
v integrovaných 
obcích
v úterý 26. září.
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Návštěva osmnácté 
nejvlivnější ženy 
České republiky

Na začátku srpna mě poctila milou 
návštěvou rodačka z Moravských Bu-
dějovic paní Irena Storová, ředitelka 
Státního ústavu pro kontrolu léčiv a po-
dle magazínu Forbes 18. nejvlivnější 
žena Česka roku 2023. Jejího přátel-
ství si velmi cením, protože jako šéfka 
významného úřadu má za sebou řadu 
zkušeností. Náročná v její funkci byla 
jistě pandemie koronaviru a poté přišla 
k řešení dostupnost léků v České re-
publice. Společně jsme pro vás nachys-
tali malé překvapení. Na podzim připra-
vujeme zajímavou besedu o lécích, kde 
se dozvíte mnoho zajímavostí a budete 
se moci zeptat na vše, co vás zajímá.

Martin Ferdan, starosta města

V červenci navštívil místostarosta měs-
ta Jan Švaříček naše partnerské město 
Kautzen. “Využil jsem příležitosti zahájení 
výstavy v kautzenském muzeu a vyrazil 
jsem na první se-
znamovací návštěvu 
za našimi rakouskými 
partnery,” říká mís-
tostarosta. Zástupci 
obou měst si potvrdili 
partnerství pro nad-
cházející roky. Pokud 
budou mít Moravské 
Budějovice příležitost 
spolupracovat a fi -
nancovat nějaký pro-
jekt z přeshraničních 
evropských fondů, 
bude Kautzen první, 

Dva zbrusu nové elektromobily OPEL 
Combo-e Life XL převzal v úterý 15. srp-
na na zámeckém nádvoří starosta Mar-
tin Ferdan společně s tajemnicí MěÚ 
Ing. Janou Špačkovou a vedoucím soci-
álního odboru Bc. Petrem Punčochářem. 
Vozidla, která byla zakoupena pro naši 
pečovatelskou službu, budou využívána 
zejména k přepravě klientů např. k lékaři 

na koho se budeme obracet. Jeho staros-
ta Manfred Wühl je spolupráci nakloněný.

Poděkování patří i manželům Nováko-
vým, kteří setkání zprostředkovali a paní 

Nováková se postarala i o tlumoče-
ní. “Lidé v Kautzenu jsou velmi srdeční 
a hned při první příležitosti jsem je pozval 
k návštěvě Moravských Budějovic,” do-
dává Jan Švaříček. Zástupci rakouského 
partnerského města tak v srpnu navštívili 
koncert Davida Kollera, který si, dle jejich 
sdělení, moc užili.

–pok–

či na úřad, k dovozu obědů a nákupů. Jde 
o vůbec první dva elektromobily, které 
město Moravské Budějovice pořídilo.

„Stávající vozový park v sociálních služ-
bách je zčásti na hranici své životnosti 
a nutně již potřeboval obnovu. Díky no-
vým elektromobilům se naše pečovatel-
ky mohou lépe přizpůsobit požadavkům 
svých klientů. Těm zajišťují dovoz obědů 

a nákupů, odvoz k lékaři apod. Po-
řízením automobilů na alternativní 
pohon vycházíme vstříc budoucím 
požadavkům evropské a národní le-
gislativy v oblasti udržitelné dopravy. 
Je to tedy cesta, kterou chceme jít 
i nadále. Jde o vůbec první dva vozy, 
které do sociálních služeb předává-
me. Přeji jim, aby dobře sloužily a na-
jezdily spoustu kilometrů bez nehod,“ 
uvedl starosta města Martin Ferdan.

Pořízení obou vozidel vyšlo 
na 2 297 790 Kč, přičemž 90 % hod-
noty pokryla dotace.

–pok–

Začátkem srpna se starosta Martin Ferdan vydal do Domova sv. Antonína, aby zde popřál k 97. (!) narozeninám paní Kristině 
Luftové. Ženě, která rozhodně není skoupá na úsměvy, o čemž mimo jiné svědčí i tyto dvě fotografi e…         Foto: Luboš Janoušek

Město pořídilo dva elektromobily 
pro pečovatelskou službu

Místostarosta Švaříček zavítal do rakouského Kautzenu
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Pro letní měsíce chystáme na náměs-
tích v centru Moravských Budějovic dvě 
mlžítka, která osvěží kolemjdoucí v hor-
kých letních dnech. „Chtěli jsme, aby byla 
instalována již od července letošního 
roku, ale výrobce má bohužel delší doda-
cí lhůty. Stejně tak projektanti, kteří zpra-

covávají dokumentaci pro připojení na vo-
dovod, proto budou uvedena do provozu 
až příští rok,“ uvedl místostarosta města 
Jan Švaříček.

První osvěžující zařízení bude umístě-
no v centrální části náměstí Míru u spo-
řitelny na místě stávající plakátovací plo-

chy, druhé pak vedle cukrárny na náměstí 
Čs. armády. Tato místa jsou nejvhodnější 
z důvodu připojení k vodovodu. Mlžítka 
fungují tak, že vytvářejí lehký mlžný opar 
v jejich okolí, mají spořivé trysky, které 
šetří vodu, takže náklady na jejich provoz 
nejsou vysoké. Tato zařízení ovšem ne-
budou součástí moravskobudějovického 
náměstí celoročně, instalována budou 
pouze v letních měsících, kdy nejlépe plní 
svůj účel.

„Předpokládáme, že mlžítka ocení lidé 
hlavně v horkých dnech. Osvědčila se 
v jiných českých a moravských městech, 
proč ne tedy u nás; výrazně horké letní 
dny rozpalují ulice, proto si přejeme, aby 
bylo na našich náměstích příjemněji,“ do-
dal místostarosta města Jan Švaříček.

Letos tedy ještě naposledy bez vodní 
mlhy a příští léto se konečně i v Morav-
ských Budějovicích osvěžíme.

–pok–

Jedno ze dvou mlžítek se objeví na místě, které 
dnes zaujímá sloup s plakátovací plochou. 

Foto: Luboš Janoušek

Cyklostezka napříč 
Moravskými Budějovicemi

V případě, že Moravské Budějovice 
získají dotaci, bude v příštím roce rea-
lizována 1. etapa výstavby nové cyklo-
stezky. Tento úsek bude začínat na ulici 
Šustova, povede přes pozemky TJ Sokol 
kolem fotbalového hřiště, letního kina 
v městském parku, přes most u kaple sv. 
Anny, dále pak bude pokračovat kolem 
zimního stadionu a letního koupaliště až 
k pumptracku. II. etapa se prozatím reali-
zovat nebude.  –pok–

Pohoda letních měsíců je každoročně 
neodmyslitelně spojena také s četnými 
stavebními akcemi. Nejinak tomu bylo 
na území našeho města, kde se pilně bu-
duje, rekonstruuje či opravuje již od dubna 
letošního roku. Investorem většiny akcí je 
město Moravské Budějovice a jejich reali-
zaci zajišťuje odbor strategického rozvoje 
a investic (OSRI). V průběhu letních prázd-
nin tak byly zahájeny, probíhaly či byly do-
končeny stavební akce v objemu přesahu-
jícím 45 mil. Kč bez DPH (tj. cca 54 mil. Kč 
vč. DPH). Na některé z těchto akcí odbor 
získal dotace a fi nanční příspěvky v celko-
vé výši přesahující 16 mil. Kč.

Bezesporu nejrozsáhlejší a fi nančně 
nejnáročnější stavební práce probíhaly 
v areálu ZŠ Havlíčkova. Vedle moderni-

zace dvou tělocvičen se jednalo zejmé-
na o rekonstrukci bazénu, rekonstrukci 
elektroinstalace a opravu slaboproudých 
rozvodů v budově ZŠ, rekonstrukcí prošlo 
také schodiště ZUŠ.

V historickém centru města tradičně pro-
bíhá obnova vybraných kulturních pamá-
tek. Tentokrát jde o obnovu omítek mas-
ných krámů a dále o obnovu parkové zdi 
a brány malého městského parku (vstup 
z nám. Míru). Zahájena byla rovněž II. eta-
pa rekonstrukce nádvoří MKS Beseda.

V ul. Peroutka probíhá výstavba části 
nového chodníku, zahájena byla rovněž 
obnova opěrné stěny v ul. Žerotínova, 
která je v havarijním stavu. V místní části 
Vesce se rozběhly práce spojené s rekon-
strukcí kulturního domu.

V letošním roce budou zahájeny také 
další stavební akce, např. oprava dlažby 
a elektroinstalace na nádvoří zámku nebo 
oprava chodníku v ul. Pražská. Bližší in-
formace o jednotlivých akcích odbor pra-
videlně zveřejňuje na webových stránkách 
města, ve zpravodaji a v kabelové televizi.

Kromě zajišťování vlastní realizace 
akcí se odbor dále průběžně věnoval také 
projekční přípravě (např. PD pro výstav-
bu rodinných domů v lokalitě Mexiko, PD 
pro modernizaci atletického stadionu, PD 
pro modernizaci městského parku, PD 
pro opravu sociálního zařízení v ZŠ Ha-
vlíčkova, zpracování místní energetické 
koncepce města aj.), dokončování změny 
č. 4 územního plánu města, administraci 
dotací a veřejných zakázek malého roz-
sahu, realizaci výběrových řízení na pro-
dej pozemků atd. Odbor současně jednal 
s vlastníky pozemků v průmyslové zóně 
na ul. Dopravní a prověřoval zájem o mož-
nost výkupu vybraných pozemků.
–osri–

V polovině července začaly práce spojené s obnovou vstupní brány a zdi malého zámeckého 
parku.        Foto: Luboš Janoušek

Činnost odboru strategického rozvoje a investic v období prázdnin

Mlžítka budou osvěžovat na obou náměstích
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Chtěl bych se touto cestou vrátit k po-
slednímu zasedání městského zastupi-
telstva a rád bych všechny, kteří přímý 
přenos či záznam na kabelové televizi 
neviděli, informoval o některých pod-
statných bodech jednání, které se v dů-
sledku dotýkají a dotknou nás všech. 

Jako první bych zmínil návrh SOMB 
na snížení daně z nemovitosti. Co nás 
k návrhu vedlo? Především to jsou 
chystané kroky naší vlády k navýšení 
o 100 % oproti současnosti. Dalšími dů-
vody k tomuto návrhu byly vysoké ná-
klady na energie a vysoká infl ace, kte-
ré silně ekonomicky zatěžují obyvatele 
města i místní podnikatele. Chtěli jsme 
tímto snížením daně snížit náklady pro 
vás. Občany i podnikatele, kteří na tom 
nejsou také nijak růžově. 

Ovšem k našemu překvapení bohu-
žel náš návrh nebyl rodinným vedením 
radnice, tj. starostou Martinem Ferda-
nem (tchán), jeho uskupením Budějo-
váci a místostarostou Janem Švaříč-
kem (zeť) přijat, i když to mělo uskupení 
Za Budějovice ve volebním programu. 
Toto nepodpoření našeho návrhu je pro 
nás nepochopitelné. Předvolební pro-
gramy se zkrátka dobře slibují, ale hůře 
plní. Pochopitelně se nabízí vysvětlení, 
že to přece nenechají schválit spolu 
s Bařinkou a SOMB. Jakkoli se zdá být 
toto vysvětlení dětinské, pro naše nové 
vedení je toto uvažování bohužel velmi 
symptomatické! Nejde jim totiž o naše 
obyvatele, ale o pouhopouhé dobře 
placené pletichaření. O skutečnost, že 
na tyto hrátky doplatí každý z nás, jim 
ovšem vůbec nejde. Možná jim jde jen 
o to, která strana to navrhne, aby mohli 
říct, že to zařídili oni.

Pochopitelně je zde argument, že zvý-
šení daně z nemovitosti bylo zavedeno 
za mého starostování, což je pravda. 
Ovšem k tomuto kroku došlo v době, 
kdy cena energií, potravin, pohonných 
hmot, nájmů atd. byla oproti současnos-
ti velmi nízká a infl ace se pohybovala 
okolo 5 %. Cílem bylo zvýšení příjmů 
města na investice za cenu velmi malé-
ho zatížení kapes našich spoluobčanů. 
Ovšem v současnosti, kdy se zvedly 
ceny energií o stovky procent a pocho-
pitelně s tím se zvýšily mnohonásobně 
i náklady na život, je naopak logické, že 
město musí hledat cesty, jak občanům 
tuto situaci ulehčit. Jednou z možnos-
tí je právě snížení daně z nemovitosti, 
kterou jsme neúspěšně navrhli. Město 
pak zase naopak zvýšilo své příjmy díky 
vysoké infl aci a tyto peníze ušetřené 
z vašich peněženek nutně nepotřebu-
je. Co ovšem zjevně také nepotřebuje, 
je plnění slibů a také hledání cesty, jak 
občanům ulehčit život. 

Další ze zajímavostí (na schůzi zastu-
pitelstva jich zaznělo více) bylo rozdě-
lování prostředků z FAOM. Za nás byla 
pravidla, která museli žadatelé dodržo-
vat. Stávající vedení je ovšem velmi be-
nevolentní, a to v duchu hesla „Kdo si co 
řekne, to dostane“. Snad ještě výstižněj-
ší bude spíše příměr – jsi náš kamarád, 
ideálně rodina, tak si přijď pro peníze. 
Absolutně chybí koncepce, a tak se po-
chopitelně stane, že nebudou fi nanční 
prostředky na podporu kultury a investic 
v mnohých oblastech města, což vede-
ní zcela zjevně netrápí. Skutečnost, že 
se musí v některých oblastech podpory 
kultury, sportu a dotčených spolků a or-
ganizací platit stále vyšší a vyšší členské 

Předvolební programy se dobře slibují, ale hůře plní…

Na nedávném zasedání zastupitelstva jsme ze strany 
opozičních zastupitelů obdrželi několik kritických poznámek 
ohledně transparentnosti, střetu zájmů a nesplněných voleb-
ních slibů. Je nutné uvést věci na pravou míru.

Transparentnost veřejných fi nancí je pro nás velké téma. Vý-
znamné zakázky jsou pečlivě sledovány v rámci výběrového 
procesu, jehož součástí jsou zástupci všech politických stran! 
Tedy i opozice. Způsob hodnocení nabídek je transparentní – 
obálky jsou otevírány před zraky výběrové komise a následně 
jsou hodnoceny především na základě ceny. Rada města poté 
schvaluje pouze výsledné pořadí, aniž by do samotného hod-
noticího procesu zasahovala.

Menší zakázky jsou spravovány pracovníky úřadu, kteří pro-
vádějí standardní poptávky a pak je předkládají radě. Naším 
cílem je uplatňovat výrazně důkladnější přístup než v minulos-
ti, díky čemuž se nám daří snižovat náklady o statisíce korun. 
Příkladem této praxe jsou nedávná poptávková řízení, při nichž 
jediná doručená cenová nabídka (např. při zakoupení vozidla 
nebo renovace smuteční síně) nebyla akceptována a rada vy-
hlásila poptávku znovu. Také jsme zavedli nový požadavek, 
který vyžaduje oslovení minimálně čtyř fi rem, z nichž alespoň 
jedna nesmí být z našeho města. Nebo jiný příklad: ve výbě-
rovém řízení pro projekt atletického oválu jsme oslovili devět 

projekčních kanceláří a díky tomu jsme získali opravdu výhod-
nou nabídku.

Z vystoupení pana Bařinky na zastupitelstvu bylo zřejmé, 
že si přeje předběžné informace o fi rmách, které jsou zvány 
k účasti ve výběrových řízeních. Zde je vhodné se ptát: Za ja-
kým účelem? Není možné, aby někdo “třetí z vnějšku úřadu” 
znal informace o probíhajících výběrových řízeních.

Panu Bařinkovi poskytujeme možnost provádět kontrolní roli 
zastupitele bez omezení. A to v zásadně větší míře, než měla 
opozice v předchozích letech. Všem zastupitelům totiž posky-
tujeme kompletní zápisy z průběhů rad města. Stojí za zmín-
ku, že během jeho působení byly tyto informace považovány 
za utajované.

Naším cílem je udržovat co nejvyšší míru transparentnos-
ti, spravedlnosti a efektivity ve všech procesech spojených 
s městskou samosprávou. Oproti dobám, kdy byl starostou 
pan Bařinka, jsme v tomto směru udělali velký krok dopředu 
a díky tomu šetříme opravdu velké peníze z městského roz-
počtu.

Na zastupitelstvu nám bylo vytýkáno, že jako čestný starosta 
TJ Sokol zastává Jan Švaříček současně i pozici místostarosty 
města. Takovýto souběh funkcí je běžný, a to zejména ve měs-
tech naší velikosti, kde aktivní občané často zastávají 

O snížení daně z nemovitosti rozhodnou zastupitelé v září

příspěvky, a přitom tyto spolky a orga-
nizace dostanou od města více peněz, 
je opravdu nelogická. Největší nárůst 
fi nanční podpory ze zájmových orga-
nizací – o celých 200 tisíc korun – za-
znamenal Sokol, kde stojí ve vedení Jan 
Švaříček (místostarosta města). Vidím 
v těchto pozicích obsazených jednou 
osobou střet zájmů. Geniálně vymyšle-
né spojení starosta města + místosta-
rosta (a zároveň představitel Sokola). 
Domnívám se, že zmíněný příklad není 
v uvedených souvislostech s extrémní 
fi nanční podporou náhodný a jedná se 
skutečně o trestuhodný rodinný byznys 
za peníze daňových poplatníků. 

Jako poslední poznámku k červno-
vému zastupitelstvu bych zmínil trans-
parentnost výběrových řízení. Na za-
sedání mi bylo vysvětleno, že výběrová 
řízení města jsou transparentní, protože 
o tom rozhoduje sedmičlenná rada měs-
ta („Budějováci“ – Ferdan, Kiesewet-
terová, Šafránková a „Za Budějovice“ 
– Švaříček, Veverka, Honsová, Bastl) 
a vedoucí odboru pan Beránek. Zna-
jí vůbec členové rady význam slova 
„transparentní“? Odpovím si sám – ne-
znají. To se prostě sedmičlenná rada 
dohodne, komu se zašle výzva, ideálně 
třem fi rmám, na vývěsku se pro jistotu 
nic nedá, ostatním zastupitelům se nic 
neřekne a máme klientelistickou trans-
parentnost po moravskobudějovicku 
na světě. A voliči a občane plakej a plať!

Takový už je život, přitom transpa-
rentnost mělo uskupení Za Budějovice 
ve svém volebním programu. Slibuje se 
dobře, plní hůře. A společně to všechno 
zaplatíme…

Vlastimil Bařinka, zastupitel za SOMB
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role v různých organizacích. Při hlasování o podpoře 

pro TJ Sokol se Jan Švaříček zdržuje, což znamená, že o výši 
fi nančních prostředků rozhodují pouze ostatní zastupitelé. Pro 
srovnání předkládáme čísla, jak se zvýšila podpora spolků bě-
hem posledních pěti let:

Organizace Navýšení příspěvku Procento navýšení

Hokej mládež + 490 000 Kč 445 %

Orel +105 000 Kč 111 %

SDH + 90 000 Kč 113 %

Sokol + 200 000 Kč 67 %

JeMoBu + 50 000 Kč 42 %

Skaut + 20 000 Kč 40 %

Za lepší Budějovice se volebním programem, na rozdíl 
od opozice, zavázali ke snížení daně z nemovitosti a chtějí 
slib splnit. Koaliční partner Budějováci tuto ideu dlouhou dobu 
nesdíleli a bylo třeba čas, než jsme na otázce daní našli sho-
du. Snížení daně z nemovitosti pro příští rok bylo již projedná-
no městskou radou a o této změně budeme hlasovat na záři-
jovém zasedání zastupitelstva. Za lepší Budějovice stojíme 
pevně za slibem snížit daňové zatížení obyvatelům a fi rmám 
v našem městě.

Vážení spoluobčané, další zastupitelstvo bude v pondělí 11. 
září od 16:00. Přímý přenos můžete tradičně sledovat na you-
tube a kabelové televizi.

Starosta Martin Ferdan a místostarosta Jan Švaříček

Na poliklinice působí nová 
lékařka

Aktivní oslovování lékařů z širokého okolí se vedení města 
vyplatilo. Na poliklinice v Moravských Budějovicích otevřela no-
vou ordinaci otorhinolaryngologii (dále jen ORL) MUDr. Jana Ur-
bánková. Ordinační hodiny jsou každou středu od 8.00 do 14.00 
hod., telefonní číslo do ordinace pak 721 472 577. Aktuálně u nás 
funguje ještě ordinace ORL, ve které ordinuje MUDr. Václav Va-
cek, a to každé úterý od 7.30 do 11.30 hod. (tel. 564 036 065).

„Podobně jako jinde, tak i u nás se neustále potýkáme s nedo-
statkem lékařů v některých oborech. Uvědomujeme si, že dojíž-
dět kvůli lékařskému ošetření do větších měst, jako jsou Třebíč 
nebo Znojmo, není zejména pro starší občany ideální. Budeme 
i nadále dělat maximum pro to, aby se situace do budoucna zlep-
šila,“ říká starosta města Martin Ferdan.  –pok–

Stavební pozemky v k. ú. Vranín
Město Moravské Budějovice nabízí k prodeji stavební 

pozemky v k. ú. Vranín. Jedná se o tyto pozemky určené 
k výstavbě rodinných domů:

pozemek p. č. 1371/1 o výměře 774 m2,
pozemek p. č. 1371/2 o výměře 765 m2,
pozemek p. č. 1371/3 o výměře 838 m2.

Prodejní cena byla stanovena ve výši 550 Kč/m2 pro 
přímý prodej

nebo ve výši 500 Kč/m2 v případě vyhlášení výběrové-
ho řízení.

Případné informace k výše uvedenému poskytne pracovni-
ce odboru strategického rozvoje a investic Ing. Denisa Přibí-
ková (dpribikova@mbudejovice.cz, tel. 568 408 306).

–osri–

Připomínáme zrušení územního 
pracoviště fi nančního úřadu

K 1. červenci letošního roku uzavřela Finanční správa na zá-
kladě analýzy vytíženosti celkem 77 územních pracovišť fi nanč-
ního úřadu. Zrušena byla zejména pracoviště, jejichž služby byly 
ze strany veřejnosti využívány méně, mezi nimi i územní pracovi-
ště v Moravských Budějovicích. Jejich agendu převzaly v plném 
rozsahu zpravidla nejbližší fi nanční úřady v daném regionu. Pro 
komunikaci s fi nančním úřadem je tedy nutné používat nový te-
lefonický kontakt, e-mail a datovou schránku.

Kontakt na náš nový spádový fi nanční úřad: Finanční 
úřad v Třebíči, Žerotínovo nám. 17/1, telefon: 568 802 111, 
e-mail: podatelna2912@fs.mfcr.cz, datová schránka 3j3n-
6kw.  

Finanční správa pro občany z měst a obcí, ve kterých se na-
cházela zrušená územní pracoviště, zajistí stávající kvalitu a roz-
sah poskytovaných služeb především častějšími výjezdy pracov-
níků do nich. Na MěÚ Moravské Budějovice vám prostřednictvím 
osobních konzultací pomohou s vyplněním a podáním daňových 
přiznání nejméně dva odborní pracovníci fi nančního úřadu 
s technickým vybavením. Sedět budou v budově moravskobu-
dějovické radnice (malá zasedací místnost) v těchto termínech: 
8.–9. ledna 2024 a 17.–19. ledna 2024 (o přesném čase vás bu-
deme ještě informovat, dotazy můžete vznášet zejména k „dani 
z nemovitosti“), 13.–15. března 2024 a 18.–19. března 2024 (po-
radenství k „dani z příjmů“).

Na dobu tzv. daňových kampaní v lednu a březnu budou také 
zřízeny nové či posíleny stávající kontaktní telefonní linky. Od-
borné konzultační služby tak budou v úředních dnech zajištěny 
telefonicky, přičemž čísla linek zveřejníme též včas na webových 
stránkách, informačních kanálech a sociálních sítích města.

Stejně tak budou na našem městském úřadě k dispozici tiště-
né formuláře daňových přiznání k využití pro podání v papírové 
podobě.                 Barbora Pokorná

Podpořil Kraj Vysočina 

777 720 165

komiks Mor. Bud jovice.indd   39 30.6.2023   14:53:39
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V souvislosti se zlepšováním informo-
vanosti občanů jsme již v dubnu spustili 
v našem městě novou službu Munipolis. 
Jejím prostřednictvím vás informujeme 
o aktuálním dění ve městě na základě 
různých komunikačních kanálů. Na hlavní 
stránce aplikace najdete všechny novinky 
z úřadu, stejně jako rozcestník do dalších 
sekcí aplikace (lékaři a lékárny ve městě, 
plán sečení, sekci smutečních oznáme-
ní, ale i tipy k návštěvě zajímavých míst 
ve městě). Zároveň zde najdete funkci, 
díky které můžete vyfotit a poslat na úřad 
pochvaly i náměty na zlepšení. Stačí pří-
mo v aplikaci vyfotit např. černou sklád-
ku, výmol na silnici nebo zničenou lavič-
ku, místo označit a odeslat. Kompetentní 
osoba se již postará o nápravu. Za dobu 
spuštění systému jsme společně s vámi 
vyřešili již pět desítek podnětů.

V průběhu měsíce října bychom 
chtěli úplně zrušit informování pro-
střednictvím systému Mobisys. Pokud 
tedy ještě Munipolis nemáte, zaregist-
rujte se a přihlaste k odběru informací, 
ať již nezmeškáte žádné důležité zprávy 
z úřadu a upozornění na krizové situace – 
např. výpadky energií, dopravní uzavírky 
apod. Zasílat vám můžeme také pozván-
ky na sportovní a kulturní akce ve městě. 
Informace podle vašeho výběru budete 
dostávat přímo do svého mobilního telefo-
nu, a to formou SMS zprávy, e-mailu nebo 
zpráv do aplikace v telefonu.

Munipolis mohou využívat i ti, kteří ne-
mají přístup na internet a mají jen klasický 
nebo seniorský telefon. Důležité zprávy 
z úřadu jim díky této službě budou roze-
slány prostřednictvím SMS zprávy. Veš-
keré zprávy jsou pro občany ZDARMA, 
náklady hradí město.

Informace prostřednictvím systému 
MUNIPOLIS rozesílá Barbora Pokorná. 

tovi Martinovi Ferdanovi a paní ředitelce 
regionální pobočky Brno Mgr. Petře Pev-
né za zprostředkování komunikace s VZP.

Jakmile koupíme a zprovozníme pří-
stroj, spustíme první objednávky na toto 
vyšetření. O žádanku požádejte svého 
praktického lékaře nebo gynekologa. 
Vyšetřeni budou moci být i zájemci bez 

žádanky od lékaře. Denzitometr lze totiž 
využít i k přesnému měření svalové a tu-
kové tkáně. Výstupem tohoto vyšetření 
jsou údaje vyjadřující jak procentuální, tak 
i váhové hodnoty svalové a tukové tká-
ně těla v závislosti na věku a pohlaví. Při 
opakovaných vyšetřeních zobrazí den-
zitometr i dynamiku změn tělesné hmoty 
v čase. Získáte tak přesný a detailní pře-
hled o efektivnosti změn vaší životosprá-
vy. Tuto metodu využívají kromě dietologů 
také špičkoví sportovci u nás i v zahraničí.

Už nemusíte jezdit do Třebíče nebo 
do Brna. Denzitometrie na naší poliklinice 
bude otevřena pro všechny obyvatele Mo-
ravských Budějovic, Jaroměřic nad Rok., 
Jemnice a ostatních obcí široko daleko.

Další informace již brzy…
MUDr. Eliška Navrátilová, 
jednatelka polikliniky Mor. Budějovice

Pokud budete mít nějaké dotazy nebo 
podněty ke službám, můžete ji kontakto-
vat na e-mailu: bpokorna@mbudejovice.
cz nebo na telefonním čísle 568 408 314.
Jak začít používat aplikaci
 Munipolis?
1. Stáhněte si aplikaci Munipolis a nain-

stalujte ji.
2. Otevřete aplikaci a vyberte místo vaše-

ho bydliště.

Osteoporozou (řídnutím kostí) trpí v ČR 
podle dostupných zdrojů kolem 700 000 
obyvatel a každá druhá žena a každý pátý 
muž nad 50 let utrpí osteoporotickou zlo-
meninu.

VZP (očekává se, že ostatní pojišťovny 
se přidají) zavádí u svých pacientů jako 
součást preventivní prohlídky u praktické-
ho lékaře nebo gynekologa anamnestický 
pohovor. Pokud je jeho výsledkem vyšší 
riziko osteoporotické zlomeniny, než je 
v jeho věku běžné, pak má pacient nárok 
na denzitometrické vyšetření. Vyšetření 
pacienta nezatíží velkým množstvím zá-
ření, není časově náročné a nemá téměř 
žádné kontraindikace.

VZP vyhlásila výběrové řízení za úče-
lem pokrýt pracovištěmi s denzitometrem 
jednotlivé okresy. Na našem okrese bylo 
vedle polikliniky Třebíč vybráno i pracovi-
ště na poliklinice v Moravských Budějovi-
cích. Ráda bych poděkovala panu staros-

3. Zadejte své telefonní číslo, aby bylo 
možné váš kontakt přiřadit k aplikaci.

4. A to je vše! Můžete začít využívat 
všechny funkce v aplikaci.
Díky naší nové aplikaci Munipolis bu-

dete mít vždy po ruce důležité informace, 
kontakty i možnost se podílet na zlepšení 
života u vás i ve vašem okolí.

–pok–

Nová služba Munipolis plně nahradí starý systém Mobysis

Denzitometrie – nejmodernější vyšetření hustoty kostí a svalové hmoty

Ilustrační foto (www.fsps.muni.cz)
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VEDOUCÍVEDOUCÍ

Podrobné informace k výb rovému ízení naleznete 
na našich webových stránkách: www.mbudejovice.cz

 
 

P IHLÁŠKY do 12. zá í 2023P IHLÁŠKY do 12. zá í 2023

pracovní pom r na dobu neur itou

11. platová t ída dle Na ízení 
vlády . 341/2017 Sb. 

p edpokládaný termín nástupu: 
od 01. 01. 2024

ODBORU VÝSTAVBYODBORU VÝSTAVBY

A ÚZEMNÍHO PLÁNOVÁNÍA ÚZEMNÍHO PLÁNOVÁNÍ

Také v letošním roce zorganizovala 
moravskobudějovická základní organiza-
ce Svazu postižených civilizačními cho-

Na týdenní pobyt v Luhačovicích navázalo „Kamínkování“
robami oblíbený týdenní lázeňský pobyt 
v Luhačovicích, jehož se ve druhé polo-
vině června zúčastnily čtyři desítky mužů 

a žen. Počasí bylo opravdu až neskuteč-
ně letní, a tak s průběhem pobytu panova-
la všeobecná spokojenost.

Sedm dní v Luhačovicích mohl každý 
strávit podle svého. Nejen absolvovat in-
dividuální léčebné procedury či třeba na-
vštívit talkshow Petra Nárožného, ale také 
se účastnit několika společných akcí včet-
ně plavání v městském bazénu, vycházky 
na Luhačovickou (Pozlovickou) přehradu 
či společenských večerů s tancem v ho-

(pokračování na str. 10)

Druhé zastavení při „exkurzi“ po léčivých minerálních pramenech bylo u toho s názvem Nový Ju-
bilejní, který byl veřejnosti zpřístupněn v roce 2013.

Čelo průvodu všech účinkujících promenádní-
ho koncertu na lázeňské kolonádě.
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telu, kde byli všichni ubytováni. Předsed-
kyně ZO SPCCH Jana Růžičková hned 

druhý den po příjezdu provedla zájemce 
po všech luhačovických vřídlech a fun-
dovaně jim přiblížila také historii těchto 

minerálních pramenů se známou léčivou 
vodou. Opravdovou „třešničkou na dortu“ 
pak bylo vystoupení Hudby Hradní stráže 
a Policie ČR před Společenským domem 
na Lázeňském náměstí. Tradiční prome-
nádní koncert s představením přehlídkové 
jednotky Hradní stráže, kterému před-
cházel průvod všech účinkujících včetně 
kapely od luhačovické pošty až na lázeň-
skou kolonádu, byl opravdu jedinečný.

Několik dní po návratu z Luhačovic se 
v hasičském areálu na letišti uskutečnila 
další akce v režii ZO SPCCH, a to „Ka-
mínkování“. Muži se tentokrát samozřej-
mě do této aktivity nezapojili, na kamínky 
malovaly pouze ženy. Vzhledem ke slu-
nečnému a horkému počasí nechybělo 
malé občerstvení a součástí příjemného 
středečního odpoledne bylo i závěrečné 
opékání špekáčků.

Luboš Janoušek

Krásné slunečné dny letošního léta 
nás lákaly k mnoha zajímavým aktivitám. 
Na přání našich obyvatel jsme v měsí-
ci červnu zavítali do nově opraveného 
kostela sv. Markéty v Jaroměřicích nad 
Rokytnou. Tento jim dobře známý chrám 
byl po tři roky uzavřen a prošel náročnou 
rekonstrukcí. S velkým zájmem obyvatelé 
po dobu oprav přijímali informace o pro-
bíhajících stavebních úpravách na této 
národní památce. Slavnostní otevření 1. 
října 2022 díky přímému přenosu sledo-
vali společně ve společenské místnosti 
na velkém fi lmovém plátně i senioři v na-
šem domově. Už tehdy mnozí z nich za-
toužili navštívit a spatřit toto unikátní du-
chovní místo. Jejich velké přání jsme jim 
moc rádi splnili.

Během dalších poznávacích výletů 
obyvatelé jednotlivých oddělení navštívili 
např. Vranovskou přehradu, kde si v re-
stauraci každý podle chuti mohl objed-
nat nějakou dobrotu. Na našich výletech 

jsme se podívali i do římskokatolického 
kostela Nejsvětějšího srdce Páně v Osl-
novicích. O historii této původně válečné 
kaple nám poutavě vyprávěl pan Miloš 

Voříšek. Původně vojenský kostelík byl 
postaven v roce 1915 v Brně v Králově 
Poli a po roce 1948 se stal nepotřebným. 
V roce 1968 bylo vydáno povolení k jeho 
rozebrání a přesunu do obce Oslnovice. 
OV KSČ ve Znojmě však zamítl povolení 
k jeho opětovné výstavbě. Kostel byl zno-
vu sestaven mezi lety 1993 až 1996. Vy-
svěcen byl kapitulním vikářem Ludvíkem 
Horkým 25. května 1996.

Za pěkného červencového počasí se 
konalo v domovní zahradě letní táborá-
kové posezení, které hudebně doprovodili 
pan Vladimír Moltaš a rodina Božejov-
ských. Počátek měsíce srpna nás sice 
zaskočil deštivým počasím, které nás při 
druhém táboráku zahnalo do domovní 
jídelny, ale i tam byla úžasná atmosféra. 
Dobré klobásky, točené pivečko i bezin-
ková limonáda… Na harmoniku zde hrál 
a zpíval pan Josef Veverka.

Ludmila Čáblová

(dokončení ze str. 9)

Na týdenní pobyt v Luhačovicích navázalo „Kamínkování“

Malování kamínků je doménou i šikovných žen 
ze ZO SPCCH.
Foto: Luboš Janoušek (3 x)

Letní zprávy z Domova svatého Antonína



PREMIÉROVÝ ROČNÍK „COUNTRY FESTU POD VĚŽÍ“
Paprsek radostného žití ve spoluprá-

ci s moravskobudějovickou Besedou 
uspořádal předposlední červencovou 
sobotu první ročník festivalu country 
a folkové hudby s názvem „Country fest 
pod věží“. Napadlo nás totiž, že přesto-
že se v našem městě tomuto hudebnímu 
stylu tradičně docela daří, festival po-
dobného zaměření tu není, což je určitě 
škoda. 

A tak jsme se vrhli do práce. Dost věcí 
pro nás bylo nových. Koncerty nás sa-
mozřejmě v mnohém vyškolily, ale fes-

tival je přece jen něco jiného. Nicméně 
kde je vůle, tam je cesta. A tak v „Den D“ 
bylo připraveno všech osm kapel, skvělí 
zvukaři, dvě pódia – to aby muzika prak-
ticky vůbec neutichla, připravené byly 
pro diváky i tři soutěže o hodnotné ceny; 
a samozřejmě také občerstvení a pro 
děti i dospělé malování na obličej. Orga-
nizačně šlo vše jako na drátkách, časy 
vystoupení byly dodrženy, muzikantům 
se u nás líbilo, pochvalovali si krásné 
prostředí zámeckého nádvoří, mistry 
zvuku i vlídné zacházení ze strany pořa-

datelů. Nám se zase líbily všechny jejich 
produkce a vzájemná vstřícnost.

Sečteno a podtrženo, premiérový fes-
tival se vydařil. Vždyť i počasí spolupra-
covalo naprosto vzorně. Jedinou kaňkou 
na kráse byla malá účast ze strany diváků. 
Bereme to jako porodní bolesti provázejí-
cí každé zrození. Na druhém ročníku se 
pomalu začíná pracovat, vzdávat se ne-
chceme. Pevně věříme, že příště se nás 
na zámeckém nádvoří sejde víc a spo-
lečně si užijeme „Country fest pod věží“ 
s číslovkou II.      Drahomíra Brzobohatá

ze společnosti
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Město Moravské Budějovice festival podpořilo z FAOM částkou 15 000 Kč. Foto: Luboš Janoušek
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Milan Kocmánek (nar. 1964) je morav-
skobudějovickým rodákem, který po ukon-
čení Pedagogické fakulty Masarykovy 
univerzity v Brně žije s rodinou a pracuje 
jako učitel na prvním stupni ZŠ v Lanžho-
tě. Svému koníčku – kreslenému humoru 
– se intenzivně věnuje od roku 1990. Kres-
lířskou kariéru odstartoval ve vizovickém 
nakladatelství TRNKY-BRNKY, pod jehož 
hlavičkou vydal své první knihy kreslených 
vtipů. Tematicky těží z fenoménů prostředí, 
ve kterém žije: v kresbách se objevují vina-
ři, rybáři, zahrádkáři, myslivci, venkovské 
zabijačky a místní folklor; nevyhýbá se ani 
občasným politickým glosám, jemnému 
erotickému nebo černému humoru. Je čle-
nem Klubu kreslířů a humoristů. Publikuje 
v časopisech i novinách, v různých na-
kladatelstvích vyšly už téměř dvě desítky 
knih s jeho kreslenými vtipy či ilustracemi. 
Specifi ckou část tvorby v souvislosti s au-
torovou profesí tvoří humorné glosy refl ek-
tující dění v českém školství, které už přes 
třicet let vycházejí v Týdeníku ŠKOLSTVÍ. 
Je autorem nebo spoluautorem několika 
kalendářů, věnuje se i propagační tvorbě, 
své práce často prezentuje na výstavách.

Tyto a další informace se mohl dozvě-
dět každý, kdo zavítal na výstavu kresle-
ných vtipů s vinařskou tématikou Milana 
Kocmánka, kterou hostily moravskobu-
dějovické zámecké konírny od poslední 
červencové soboty do první srpnové ne-
děle. Právě v sobotu 29. července zde 
úderem 17. hodiny začala vernisáž výstavy 
za osobní účasti Milana Kocmánka a jeho 
nejbližších. O úvodní slovo se postaral 
starosta Martin Ferdan, který – jak přiznal 
– je s vystavujícím kreslířem v jistém příbu-

zenském vztahu. Po krátkém 
starostově uvítání spojeném 
s předáním dárků autorovi 
a kytice jeho matce se slova 
ujal hlavní protagonista. Mimo 
jiné připomněl, že naposledy 
měl výstavu v Moravských 
Budějovicích přesně před 
dvaceti lety. Poděkoval všem 
přítomným za účast a staros-
tovi za nápad uspořádat tuto 
výstavu v Moravských Budě-
jovicích. Připomněl, že na ní 
prezentuje nejen čtyři desítky 
svých kreslených vtipů, ale 
je zde k vidění i několik prací 
jeho kolegů z časopisu Tapír. Milan Koc-
mánek se také podepsal do pamětní knihy 
města. Ke svému podpisu a poděkování 

minulosti Jemnice před necelými dvěma 
staletími, ale i o současném objevování 
a zpřístupnění starých důlních děl.

Trio členů Jamníku Richard David, To-
máš Klouda a dr. Petr Vedra představí po-
sluchačům historii těžby stříbra a dalších 
kovů v jemnickém Podolí od středověku 
až do první poloviny 19. století. Kromě 
toho promluví i o jejich pátrání po štolách, 
obnovení a zpřístupnění dvou důlních děl. 
Součástí prezentace bude fi lm ze zno-
vuobjevených štol. Spolek Jamník získal 
kvůli své činnosti dokonce oprávnění důlní 
těžby od báňského úřadu – snad jako jedi-
ný dobrovolný spolek v České republice.

Přednáška se koná ve středu 13. září 
od 17.00 hod. v prostorách moravskobu-
dějovického muzea.       –mmb–

Vinařský spolek hlásí, že burčák bude!
Po loňském úspěšném premiérovém pokusu nabídnout v Moravských Budějovicích 

veřejnosti kvalitní burčák za rozumnou cenu jsme se rozhodli s MKS Beseda tuto akci 
opět uspořádat, a to v pátek 22. září. Stane se tak vedle březnové „Ochutnávky vín“ 
a letního „Večera s cimbálovou muzikou“ pravidelně se opakující akcí. Už nyní se mů-
žete těšit na tento všeobecně oblíbený mok.

Stánek u kostela sv. Jiljí bude otevřený od 9.00 hod. až do vyprodání zásob. Po loň-
ských zkušenostech připravíme daleko větší množství burčáku (trojnásobek loňského), 
aby se skutečně dostalo na všechny zájemce.  Hrozny na burčák budou zpracová-
ny ve Vinařství Schwarz, což je jistě zaručená známka kvality. Těšíme se na setkání 
s vámi. Přijďte, nebudete litovat!     –vin–

ALZHEIMER PORADNA VYSOČINA

13. 9. 2023
(od 9:00–16:00 hod.)

DŮM S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU
CHELČICKÉHO 904, MORAVSKÉ BUDĚJOVICE

Mgr. Marcela Rýpalová – vedoucí poradny
rypalova.m@alzheimerporadnavysocina.cz
tel: 561 111 323
mob: 733 629 018 (možnost objednat se předem)
Bližší informace odbor sociální MěÚ Mor. Budějovice 
(730 598 198)
Změna termínu vyhrazena, případné změny zveřejněny 
na www.mbudejovice.cz

CENTRUM PRO NESLYŠÍCÍ A NEDOSLÝCHAVÉ
KRAJE VYSOČINA, O.P.S.

 12. 9. 2023
 19. 9. 2023

 (vždy od 8:30 do 10:30)
DŮM S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU, CHELČICKÉHO 904, 

MORAVSKÉ BUDĚJOVICE
Kontaktní osoba: Ivana Honsová
Tel.: 777 225 413 (možnost objednat se předem)
E-mail: ifka.hons@seznam.cz
Bližší informace odbor sociální MěÚ Moravské Budějovice 
(730 598 198)
Změna termínu vyhrazena, případné změny zveřejněny 
na www.mbudejovice.cz

Objevte stříbrnou Jemnici
Muzeum Moravské Budějovice zve 

na interaktivní přednášku „Stříbrná Jem-
nice“, kterou pro vás připravili členové 
jemnického Spolku Jamník. Přednáška 
vypráví nejen zajímavý příběh o hornické 

Obnova důlního díla.  Foto: SJ

„za pozvání a nádherně připravenou výsta-
vu“ samozřejmě připojil i originální kresbu.

Luboš Janoušek

Výstava kreslených vtipů s vinařskou tématikou

Na vernisáži hovořili se skleničkami v ruce autor Milan Koc-
mánek (vlevo) i starosta Martin Ferdan. Foto: Luboš Janoušek

Na panelech byly k vidění čtyři desítky Koc-
mánkových kreslených vtipů. 

Foto: Luboš Janoušek
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Valná hromada Moravskobudějovické-
ho mikroregionu se uskuteční v úterý 19. 
září v areálu Prokešovy stodoly v Čas-
tohosticích. Tak zní jedno z usnesení 
rady tohoto dobrovolného svazku obcí, 
jejíž členové se sešli v pondělí 14. srpna 
v malé zasedací místnosti moravsko-
budějovické radnice. Jednání za účasti 
všech sedmi radních a tajemníka svazku 
Jaroslava Kunsta zahájila a po celou dobu 
řídila předsedkyně Jana Kiesewetterová.

Rada mimo jiné projednala dvě žádos-
ti o další fi nanční příspěvky od subjektů, 
které už v letošním roce peníze od mik-
roregionu obdržely. STŘED Třebíč po-
žaduje na dofi nancování sociální služby 
Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež 
eMBečko 50 000 Kč, když na služby to-
hoto zařízení a Linky důvěry STŘED 
Moravskobudějovický mikroregion letos 
poskytl celkem 180 000 Kč. Oblastní cha-
rita Třebíč považuje fi nanční příspěvek 
ve výši 240 000 Kč za absolutně nedosta-
čující a prosí o dofi nancování až do výše 
929 000 Kč. O obou žádostech musí de-
fi nitivně rozhodnout zářijová valná hro-
mada, které rada doporučila vzhledem 

ným s blížícím se Festivalem ve znamení 
piva, ale také s náplní programu (v úvodu 
zmíněné) zářijové valné hromady Morav-
skobudějovického mikroregionu.

–jek–

k fi nančním možnostem svazku jejich 
zamítnutí. Mikroregion organizacím po-
skytujícím sociální služby totiž už letos ze 
svého rozpočtu věnoval 1 mil. 474 tis. Kč.

Na svém zasedání se radní rovněž ze-
vrubně věnovali nejen záležitostem spoje-

V půlce července se na různých mís-
tech Želetavy objevily dřevěné tabulky 
s krátkým textem popisujícím historii da-
ného místa či objektu a před radnicí dře-
věná skříňka s mapkou čtrnácti stanovišť 
naučné stezky a jednoduchou doplňovač-
kou.

Naučná stezka se okamžitě sta-
la doslova hitem. Na její trase jste 
mohli hned první den potkat sku-
pinky dětí, rodiny, seniory i jednot-
livce, jak s plánkem v ruce putují 
od jednoho stanoviště ke druhému, 
se zájmem se seznamují s historií 
daného místa či památky a do do-
plňovačky zaznamenávají odpově-
di na otázky. Tato naučná stezka 
vznikla jako skvělý nápad jednoho 
ze zastupitelů Želetavy, jak lze také 
oslavit letošní výročí 720 let od prv-

„Na vědomost se dává, že z lesonic-
kého království třídy Srdíček odchází 
pět princů a tři princezny…“ V roli princů 
a princezen se v Mateřské škole v Lesoni-
cích loučilo osm předškoláků. Slavnostní 
pasování v sokolovně si užili nejen oni, ale 
i všichni jejich kamarádi ze školky. A kdo 
jiný by je měl pasovat, než rytíři… Dva 
moderátoři Hula Hop se v historických 
kostýmech proměnili v rytířské vojáky 
a mečem každého předškoláka pasovali 
na školáka. Děti musely před samotným 
pasováním projít zkouškou, kterou ale 
velice rády splnily. Byly to zkoušky plné 
zábavy a legrace, do programu se zapojili 

i rodiče dětí. Nechybělo občerst-
vení a letní ovocné mlsání.

Budoucí prvňáčci v krátkém 
programu zazpívali a zarecito-
vali, zazněla i tato slůvka: „Bude 
ze mě školák, školačka. Učení? 
To zvládnu, to je brnkačka.“ Děti, 
které ještě školku neopouštějí, jim 
na oplátku popřály: „Na vašem 
prvním rozcestí přejeme všem 
hodně štěstí. Samé jedničky chce-
me vám přát, budeme na vás rádi 
vzpomínat.“

Marťa, Míša, Vlaďka, Radka 
(učitelky)

ní zmínky o městysi. Na asi pět kilometrů 
dlouhé stezce se místní i přespolní poutní-
ci dozvěděli mnoho zajímavého například 
o želetavské radnici, o historii obecné 
i měšťanské školy, o památkách, rybníku 
Hadrava či říčce Želetavce. Pro nároč-

nější připravili autoři i verzi s QR kódem: 
po načtení na stanovišti se zobrazily další 
kvízové otázky, informace a úkoly. Na po-
sledním stanovišti opět před radnicí od-
trhli soutěžící kupon s vyplněnou doplňo-
vačkou a vhodili ho do speciální schránky. 

Po třech týdnech bylo při oslavách 720 
let od první zmínky o Želetavě vyloso-
váno 20 výherců, kteří obdrželi novou 
publikaci „Želetava včera a dnes“.

Dřevěné tabulky na stanovištích však 
nevydrží věčně. Časem snad budou 
nahrazeny panely z trvanlivého a hlav-
ně nezničitelného materiálu. Vždyť pro-
cházka rodným městečkem je ideální 
pro zdraví. Protáhnete si tělo, objeví-
te krásu zdejší přírody i historii místa 
a rozveselíte duši se stejně naladěnými 
přáteli, dětmi, či vnoučaty.

Olga Nováková

Jednala rada Moravskobudějovického mikroregionu

Schůze rady mikroregionu se uskutečnila v malé zasedací místnosti radnice za účasti všech zain-
teresovaných.       Foto: Luboš Janoušek

S lesonickou MŠ se rozloučilo osm předškoláků

Pětikilometrová naučná stezka se okamžitě stala hitem
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povány, ustupují v dnešní době do pozadí.
Po společné večeři byla pro přítomné 

nachystána projekce společenských akcí 
z let 2019 až 2022, kterou zpracovala 
Daniela Řepová. Poté jsme poděkovali 
paní Bohumíře Rojíkové za dlouholetou 
starostlivost a údržbu kapličky nad vsí. 

Tradiční setkání meziříčských seniorů
Po dvouleté covidové pauze se v Me-

ziříčku opět uskutečnilo tradiční setkání 
seniorů. Sešli jsme se v sobotu 17. červ-
na po 16. hodině. Starostka obce Alena 
Pelánová přítomné srdečně přivítala a po-
děkovala za hojnou účast. Usedli jsme 
ke společnému stolu v přírodním stylu, 
který pro nás připravili Dana a Julie Mi-
chálkovi. Poté starostka seznámila senio-
ry s děním v obci za roky minulé a přiblíži-
la roky budoucí.

Odpoledne jsme si zpříjemnili dobrou 
kávičkou se zákusky, které pro nás upek-
la Petra Nevoralová. Nechybělo ani poví-
dání nad kronikou obce, kde si přítomní 
zavzpomínali na staré časy. Vyprávěli si 
zážitky z mládí a společně se zasmáli 
nad úsměvnými historkami, kterých bylo 
nepočítaně. Bylo úžasné sledovat, když 
se vraceli do svých mladých let, jak se jim 
rozzářily oči a předali těm mladším kus 
své historie. Je pozoruhodné, ale zároveň 
smutné, jak se svět mění a hodnoty jako 
jsou úcta a laskavost, které jim byly vště-

A protože v minulém roce získala kaplič-
ka novou branku, byly předány také klíče 
symbolizující prosbu o její péči. Po připra-
veném programu začala volná zábava, 
která trvala až do desáté hodiny večerní.

–pel–

Další opravdu pestré léto v Lázu

Dětský den a nohejbal
Druhou červnovou sobotu uspořádal 

klub Lázáček ve spolupráci s obcí den 
plný her, soutěží a zábavy. Hned na úvod 
nechybělo již tradiční odpolední společné 
tancování, kdy maminky z klubu Lázáček 
předcvičují a postupně se přidávají nejen 
děti, ale i dospělí. Poté následovaly růz-
né disciplíny jako hod míčem na koš, kop 
na bránu, skákání v pytli a další. Nechy-
běl ani skákací hrad, cukrová vata nebo 
malování na obličej. A i když si s námi po-
časí vyloženě hrálo, tak jsme se nevzdali 
a dorazil i KAŠPAR KUBA, který předvedl 
úžasné vystoupení. V kapkách deště lítaly 
obrovské bubliny a obdaroval děti různými 
zvířátky a meči z nafukovacích balónků. 
I za nepříznivého počasí se dětský den 
vydařil a všichni jsme si ho moc užili. V ná-
vaznosti po dětském dni následoval noční 
nohejbalový turnaj trojic. První cenu získa-
li pánové František Dubský, Jiří Sedlmajer 
a Martin Kašpárek – gratulujeme. Po zá-
věrečném půlnočním vyhlášení vítězů ná-
sledovaly oslavy až do samého rána.

Pouťové odpoledne a kino
Ve středu 5. července proběhl turnaj 

v pingpongu a šipkách. Hodinu po poledni 
jsme se sešli na hřišti a bylo odstartováno. 
V těchto již tradičních turnajích soupeři 
buď obhajují své místo, nebo bojují o po-
stup. Účast byla hojná a dorazili i přespol-
ní, což nás těší. První místo v ping pongu 
obsadil Jakub Dubský, druhé vybojoval 
Míra Sosnar a třetí skončil Zdeněk Cha-
lupa. V šipkách se prvního místa chopil 

Martin Kašpárek, druhé místo obsadil 
Miroslav Havelka a třetí místo vybojoval 
Jiří Kratochvíl. Starosta Martin Chalupa 
a místostarostka Petra Dubská předali 
vítězům poháry a věcné dary. Všem po-
děkovali za účast a popřáli štěstí na příští 
rok. Zároveň pozvali na večerní zábavu, 
která následovala. K poslechu a tanci 
hrála kapela Duo Carmen, a i když účast 
byla menší, i tak jsme se všichni dokázali 
bavit až do ranních hodin.

Pouť pokračovala 8. července, kdy bylo 
připraveno letní kino. O půl deváté večer 
započal první fi lm pro děti, a to Kocour 
v botách. V deset hodin byl fi lm pro do-
spělé s názvem Ostrov. Musíme říct, že 
takovou účast jsme opravdu nečekali 
a všem moc děkujeme, že přišli podpořit 
naši vesničku.

Dožínkový průvod
Nastal čas sklízení obilí a s tím i spo-

jené dožínkové dění v naší vesničce. 
Přípravy začaly několik dní dopředu, a to 
pletením dožínkových kytic, na kterých se 
místní ženy opravdu vyznamenaly, 
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Zlatá svatba manželů Marie 
a Františka Freyových

Čtvrtého srpna oslavili moji rodiče Marie Freyová a František Frey 
krásné výročí zlaté svatby. Maminka se narodila v Meziříčku a táta 
v Červeném Hrádku. Seznámili se na taneční zábavě v Budíškovi-
cích a v roce 1973 byla svatba. Pro společný život si vybrali malou 
vesničku – Meziříčko. Za rok nato jsem se narodila já a o dva roky 
později můj bratr Martin. I přesto, že oba celý život hodně pracova-
li, jejich vztah byl harmonický, plný lásky, obdivu a vzájemné tole-
rance. Já i bratr jsme v dětství nikdy netrpěli, i když jsme žili velmi 
skromně. Rodiče nás vychovali s láskou a úctou k ostatním. Snažili 
se nám dopřát dovolené, tábory i výlety, i když sami moc neměli.

Táta celý život pracoval jako soustružník v Želetavských strojír-
nách a máma u PNS v Třebíči. Oba se celý život věnují zahrádce 
a zvířatům. Maminka miluje ruční práce, na které je opravdu šikov-
ná. S naší výchovou hodně pomáhali babička a dědeček, kteří byli 
rodičům velkou oporou. Za celou péči, výchovu a krásné dětství jim 
patří velké díky.

A proto jsme se s bratrem rozhodli, uspořádat jim malou oslavu. 
Své „ANO“ si zopakovali v kruhu rodinném v sobotu 5. srpna na za-
hradě u svého domu. Nachystali jsme jim i malý obřad, kde sta-
rostka obce Alena Pelánová pogratulovala k padesátiletému soužití 
v lásce, poděkovala za pozvání na milé setkání a popřála rodičům 
ještě mnoho dalších společných let života, plného zdraví a radosti. 
Zvláště pak poděkovala mamince za mnohaletou práci v obecním 
zastupitelstvu. Po společném přípitku „zlatých“ svatebčanů je vy-
zvala, aby se podepsali do Pamětní knihy obce Meziříčko a s mís-
tostarostkou Ludmilou Drmotovou předali drobné dárky od obce.

Jitka Hanzálková

Také o letošních prázdninách panoval v Jakubově čilý stavební 
ruch. Pokračovaly stavební úpravy obecního úřadu, které začaly 
již v květnu díky dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 
3,37 mil. Kč. V polovině června se rozběhly stavební práce na vy-
budování další třídy v základní škole ze školního bytu. Tyto úpra-
vy si vyžádal neustále vzrůstající počet žáků ve škole. Zakoupen 
bude i nový nábytek do tříd, interaktivní tabule a výpočetní tech-
nika. Celkové náklady dosáhnou výše 6 mil. Kč, větší část by 
měla pokrýt dotace. Do školní jídelny byla v červenci pořízena 

přičemž poděkování za zajištění materiálu patří děvčatům 
Hlouchovým. Ženy jsou rok od roku šikovnější. Samotný průvod 
začal v sobotu 12. srpna ve 12.30 hodin u obecního úřadu. Zde 
se do průvodu seřadila omladina v krásně zdobených krojích 
a dobrovolní hasiči v uniformách. Letos se do krojů připojily i ně-
které maminky z klubu Lázáček s našimi nejmenšími. Průvod byl 
doprovázen koňským povozem pana Nevorala, traktorem pana 
Nejedlíka a kapelou Veselá partyja pod vedením Václava Sobot-
ky. Postupně se procházelo celou vesnicí a do každého stavení 

byla předána dožínková kytice a pozvánka na večerní posezení. 
Odměnou v každém domě bylo výborné pohoštění, od tradičních 
koláčů až po ještě tradičnější slivovici. Průvod skončil v podve-
černích hodinách. Všem zúčastněným a všem obyvatelům dě-
kujeme za držení této tradice v Lázu. Poděkování od nás také 
patří paní Zdeňce Plačkové z půjčovny v Besedě v Moravských 
Budějovicích, která nás každoročně vybavuje kroji.

Andrea Sosnarová

V Jakubově panoval o prázdninách čilý stavební ruch
nová multifunkční pánev (na snímku) za 750 tis. Kč. Její instalace 
si vyžádala i drobné stavební úpravy.

Stavební práce se nevyhnuly ani jakubovskému kulturnímu 
domu. V přísálí a ve výčepu byla položena nová dlažba. Do výče-
pu bude ještě pořízen nový nábytek a vybavení. V srpnu skončily 
práce na pokládce 3. etapy budování optické sítě v obci, které 
podpořil dotací Kraj Vysočina. Ten již dokonce přislíbil fi nanč-
ní prostředky i na 4. etapu. O ukončení jednotlivých stavebních 
akcí budeme informovat v dalších vydáních zpravodaje.

–kab–
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Zlatým hřebem oslav měl být křest nové publikace „Želetava 
včera a dnes“. Tiskárna bohužel dodala knihu s několikadenním 
zpožděním, a tak odpadl i tento bod programu. Přesto si mys-
lím, že se oslavy vydařily. Líbila se výstava fotografi í „Želetava 
od minulosti k dnešku“, která zmapovala historii městyse od 14. 
století formou naučných panelů i výstavkou středověké keramiky 
a kovových artefaktů nalezených v okolí Želetavy. Děti se ve vel-
kém sále vyřádily s HIT Rádiem Vysočina a zájemci o historii si 
v předsálí mohli zakoupit žádanou novou knihu Františka Vlka 
„Řeka Želetavka a mlýny na ní“.

Mnozí želetavští občané dali přednost před programem v kul-
turním domě prohlídce opravené sladovny v areálu Starého hra-
du. Po zhruba deseti letech ji majitel a velký nadšenec Josef 
Vašina představil veřejnosti a zájem byl vskutku mimořádný. 
Přibližně šest stovek zájemců o prohlídku provedl postupně pan 
majitel opraveným sklepením v Sádkách i všemi patry sladov-
nické věže. Mluvil o historii objektu i sladovnictví obecně, o vý-
znamných majitelích, strojním vybavení i o úskalích oprav pod 
dohledem památkářů. Za sebe mohu říct, že lidé jako pan Vaši-
na, kteří se s nadšením a bez horentních fi nančních prostředků 
pustí do této nekonečné práce při záchraně zdevastované pa-
mátky, mají můj obdiv a hluboký respekt.

Oslavy tedy nakonec dopadly celkem dobře. Každý si z pro-
gramu vybral, co ho nejvíc zajímalo. Ať to byl páteční koncert 
známé folkrockové skupiny „FLERET“ a kapely „SO FINE“, so-
botní prohlídka Starého hradu, výstava, či program v kulturním 
domě. Letošní oslavy defi nitivně ukončila taneční zábava v KD 
se skupinou „STAR BAND“.

Olga Nováková

Listina, ve které je Želetava zmíněna poprvé, je sice datována 
3. dubna 1303, my v Želetavě jsme se však rozhodli oslavit tuto 
událost uprostřed prázdnin – to přece bývá teplo a dobře se sla-
ví. Už si nepamatuji, jak bylo v dubnu, ale v den oslav v sobotu 
5. srpna klesla teplota na 11 stupňů Celsia a vydatně pršelo. 
Tím padl hlavní program v areálu Sokolské zahrady – především 
atrakce pro děti, jako např. skákací hrady a hasičská pěna. Ještě 
že máme náš starý dobrý kulturák a sousední kinosál, v němž 
mohlo proběhnout slavnostní zahájení oslav s pěkným kulturním 
programem, o který se postaraly děti ze želetavského Sborečku, 
dva folklorní soubory z Martínkova, mažoretky z Brtnice a žáci 
naší školy.

V letošním roce uplynulo neuvěřitelných 71 let od chvíle, kdy 
na olympiádě v Helsinkách vybojoval náš nejslavnější atlet v dě-
jinách Emil Zátopek hned tři olympijská vítězství, a to na tratích 
5 000 m, 10 000 m a také v maratonu. Na počest těchto jeho slav-
ných vítězství se v sobotu 29. července konal v Martínkově již 
podvanácté štafetový maraton s názvem „Pocta Emilu Zátopko-
vi“. Tuto zajímavou sportovní aktivitu kdysi vymyslel a uvedl v ži-
vot Zdeněk Řepa spolu s dalšími členy martínkovského Sokola.

Během něj krouží po martínkovské návsi, která měří 517 m, 
nespočet účastníků a jeden z nich vždy běží nebo jde se štafe-
tovým kolíkem. Ve chvíli, kdy je dosaženo mety 42 125 km (tedy 
délky maratonského běhu), závod končí. Že je tato akce oblíbená 
a úspěšná, o tom pokaždé svědčí vysoký počet účastníků, který 
se tentokrát vyšplhal k číslu 203. Loňský rekord tak překonán 
nebyl, ale zato se tu sešli velmi aktivní závodníci. Účastníci ušli 
či uběhli celkem 1 294 km a 51 m. Průměrný věk běžců či chodců 
na trati byl 38,7 roku a 37 z nich překonalo více než 20 okruhů. 
Jako nejstarší účastník se do výsledkové listiny zapsal František 
Outrata. Zajímavostí je, že celkem tři lidé uběhli celý maraton.

Na akci opět nechyběla parta lidí ze spřátelené obce Vepříkov, 
kteří i tentokrát pomohli k tomu, že maraton byl úspěšný. Během 

celé akce bylo pro účastníky připraveno občerstvení ve formě 
uzené cigáry či čepovaného piva. Poslední okruh jako vždy ušli 
všichni účastníci společně a na závěr proběhlo tradiční společné 
fotografování.

Pokud máte i vy zájem udělat něco pro své zdraví a zároveň 
se potkat s přáteli při zajímavé akci, nezapomeňte za rok přijet 
o poslední červencové sobotě do Martínkova, kde se bude konat 
již třináctý ročník tohoto maratonu.

Blanka Veselská

Čtrnáctý ročník noční soutěže ve Vraníně je minulostí. Za cel-
kem příjemného počasí soutěžilo od půl jedenácté ve Vraníně 
třináct závodních družstev ze tří okresů (TR, JH, ZN). Pořadatelé 

vedle tradiční kategorie „Speciálů“ připravili novinku zařazením 
kategorie „PS 12 bez úprav“. U mužů se speciály se hodně kazilo, 
z vítězství se nakonec radovalo družstvo Police B před Lhotice-
mi a Římovem. V kategorii žen zvítězila děvčata z Častohostic. 
A v nově zařazené kategorii „PS 12 bez úprav“ opět kralovala Po-
lice B, za ní si pořadí ze speciálu prohodily sbory z Římova a Lho-
tic, rozdíl mezi druhým a třetím byly nicotné čtyři setiny vteřiny. 
Tradiční účastník vranínských hasičských závodů SDH Police se 
po zásluze stal králem noční soutěže, když vyhrál obě kategorie.

Poslední červnovou sobotu dorazilo do Vranína hojně diváků, 
kteří mohli sledovat napínavou soutěž a využívat bohaté občerst-
vení. Soudě podle úrovně soutěže, divácké návštěvnosti a ohlasů, 
můžeme konstatovat, že tradiční soutěž se opět vydařila.

Drahoslav Bastl

Želetava si připomněla 720 let od první písemné zmínky

Štafetový maraton „Pocta Emilu Zátopkovi“ podvanácté

Vranínská noční hasičská soutěž se opět vydařila
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Konec června a začátek července byly 
pro hasiče v Domamili slavnostní. Připo-
mněli si totiž 130. výročí založení zdejší-
ho dobrovolného hasičského sboru. Vše 
odstartovala v pátek 30. června taneční 
zábava s kapelou Kalíšci. Sobotní odpo-
ledne vyplnili za hojné účasti dětí i do-

spělých ukázkou rozstříhání a záchrany 
osoby z nabouraného automobilu, poté 
došlo k zapálení vozidla, o jehož profe-
sionální uhašení se postarali dobrovolní 
hasiči z Moravských Budějovic. Po se-
známení s technikou byla pro děti připra-
vena oblíbená pěna. Večer pokračoval 

(opět v režii hasičů) taneční zábavou 
s kapelou Rockies.

V neděli 2. července byla od 10 do 13 
hodin pro zájemce otevřena hasičská 
zbrojnice s výstavou a od 14 hodin po slav-
nostním pochodu a setkání rodáků v So-
kolském areálu byla posvěcena pamětní 
stuha k hasičskému praporu věnovaná 
obecním zastupitelstvem (viz foto Víta 
Bláhy). Posvětil jí farář a náměstek sta-
rosty SDH Střelice Jiří Ochman. Po pře-
dání stuhy a seznámení s historii sboru 
následovalo předání ocenění za věrnost 
a za zásluhy. Předával starosta OS Třebíč 
Miroslav Ježek, starosta okrsku č. 5 Vác-
lav Posád a P. Jiří Ochman. Mezi oceně-
nými byl také bratr František Břinek, který 
je nejdéle ve sboru, a to 70 roků! Potom 
pro rodáky, hasiče a všechny přítomné 
hezky zahrála dechová hudba Andělka.

Víkend v Domamili se rozhodně vydařil.
Josef Bláha

vysvěceny nový znak 
a vlajka obce. Jak zmínil 
ve své řeči radkovický 
starosta, tyto atributy byly 
schváleny po poměrně 
dlouhém a nelehkém 
jednání doslova před pár 
týdny, a to i díky těm ob-
čanům, kteří se zúčastnili 
hlasování o podobě zna-
ku a vlajky. Následoval 
společný oběd, podával 
se výborný řízek s bram-
borovým salátem, ale 
k dispozici byla i celá řada 
dalších dobrot. A navíc: 
obětaví občané Radkovic napekli a přines-
li neuvěřitelné množství laskomin, kterým 
nebylo možné odolat. Poté, co se účastníci 
akce občerstvili, došlo na fotografování ro-
dáků, každý z nich pak před koncem celé 
akce obdržel příslušnou fotografi i na pa-
mátku tohoto premiérového setkání.

V sobotu 29. července se v Radkovi-
cích u Budče uskutečnilo historicky první 
setkání rodáků a obyvatel obce. Co vedlo 
skupinu místních nadšenců k tomu, že se 
rozhodli takovou náročnou akci zorgani-
zovat? Starosta obce Martin Kessner to 
ve svém úvodním projevu řekl přesvědči-
vě: „Naším cílem bylo oslovit ty občany, 
kteří mají tuto vesničku rádi, ať už proto, 
že se v ní narodili, anebo proto, že zde 
bydlí, žijí a pracují, a umožnit jim, aby se 
mohli v jednu chvíli a na jednom místě se-
jít, popovídat si, zavzpomínat, společně 
pojíst, popít, pobavit se a třeba si i zatan-
covat…“ A občané se dostavili skutečně 
v reprezentativním počtu, přišla většina 
obyvatel obce a rodáků, na společné fo-
tografi i lze napočítat 115 osob!

Setkání začalo u kapličky na návsi, kde 
byl slavnostně vysvěcen zrekonstruovaný 
a zrestaurovaný kříž. Vysvěcení kříže se 
ujal otec Štěpán, který pak následně cele-
broval mši svatou, v jejímž závěru byly také 

Ale nechyběla ani kulturní vystoupení. 
Nejprve zatančily radkovické děti, potom 
přítomné potěšila svým hudebním vystou-
pením Anežka Kopečková. I když během 
jejího vystoupení přišla přeháňka s pořád-
ným lijavcem, všechny tři skladby v bez-

První setkání rodáků a občanů Radkovic u Budče

(pokračování na str. 18)

Domamilskému hasičskému sboru už je sto třicet let
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inzerce

Třikrát z letního dění v Litohoři

pečí a v suchu profesionálně 
dohrála a sklidila tak zasloužený 
obdiv a potlesk od posluchačů, 
kteří její vystoupení sledovali 
také z bezpečí velkokapacitního 
stanu.

Zlatým hřebem programu 
bylo vystoupení „statečných 
radkovických žen“ (to jsou slo-
va pana starosty), které zatan-
čily a zazpívaly taneček z ob-
líbené komedie Slunce, seno, 
jahody. Své vystoupení musely 
pro velký úspěch dokonce ještě 
jednou zopakovat, mobily pří-

tomných nestačily „cvakat“ fotky a natáčet 
videa! Došlo i na avizovaný tanec. Celý 

zbytek odpoledne totiž k tan-
ci a poslechu hrála hudební 
skupina pana Anděla a večer 
přítomné ještě čekala taneční 
zábava se skupinou Benefi t.

A tak se díky ohromnému 
a nezištnému nasazení party 
nadšených obyvatel obce na-
plnila slova pana starosty, že 
se v jednu chvíli a na jednom 
místě sešli lidé, aby si sobotní 
odpoledne v klidné, příjemné 
a přátelské atmosféře, v poho-
dě a svornosti užili. A oni si to 
užili a opravdu se dobře bavili! 
–mk–

První setkání rodáků a občanů Radkovic u Budče
(dokončení ze str. 17)

Dětský den
Sbor dobrovolných hasičů Litohoř 

ve spolupráci s obcí Litohoř zorganizoval 
v sobotu 17. června v místním sportov-
ním areálu „Dětský den“. Bylo připraveno 

Okrsková soutěž
Sbor dobrovolných hasičů Litohoř uspořádal na místním 

sportovišti Okrskovou i Oblastní soutěž v hasičském sportu. 
Počasí nám velice přálo, a proto se zúčastnilo 12 sborů z blíz-
kého okolí, za což jim moc děkujeme. Celá akce se velice vy-
dařila, bylo připraveno bohaté občerstvení, sluníčko přilákalo 
mnoho návštěvníků z řad hasičů a široké veřejnosti z nedale-
kého okolí, náladu mohlo pouze pokazit umístění jednotlivých 
sborů, ovšem jak ve sportu platí, vyhrát může pouze jeden.

Výsledky: Okrsková soutěž – ženy: 1. Vícenice, 2. Častohos-
tice. Okrsková soutěž a Oblastní soutěž – muži: 1. Moravské 
Budějovice, 2. Litohoř B, 3. Litohoř A. Muži starší nad 35 let: 1. 
Moravské Budějovice, 2. Vranín, 3. Šebkovice.

nespočet atrakcí jak pro ty nejmenší, tak 
i pro dospělé. Akci navštívila skoro pade-
sátka místních, ale i přespolních dětí. Děti 
plnily různé úkoly, a to jak sportovní, tak 
také vědomostní, přičemž odměnou jim 
byla sladkost či zmrzlina. Ani dospělí ne-
přišli zkrátka, pro ně jsme měli připrave-

nou soutěž ve zručnosti pití nápoje z tzv. 
„šibenice“.

Postup fotbalistů
TJ Litohoř se po letech vrací do III. třídy 

fotbalové ligy. I přes nepříznivou prohru 

v posledním kole se Starčí B jsme se díky 
předchozím výsledkům umístili v čele 
tabulky. Kluci na sobě celý rok pilně pra-
covali a odměnou jim bylo první místo 
tabulky s 53 body a zasloužený postup 
do vyšší třídy. Doufáme, že jim forma zů-
stane a budou úspěšně pokračovat dále. 
Děkujeme celému týmu a věrným fanouš-
kům, kteří nás celou sezonu podporovali.

Jiří Nevoral
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inzerce

Druhý červencový víkend patřil v Nových Syrovicích – ostat-
ně jako již tradičně – pouťovým oslavám. Třídenní maraton od-
startoval v páteční večer taneční zábavou se skupinou CREDIT 
pod obecní pergolou. Na sobotu byla připravena ukázka fotbalu 

a práce se žákovskými družstvy. Pro starší pak nohej-
bal trojic. Letos se sešel rekordní počet družstev z celé-
ho okolí. Utkání „každý s každým“ se proto protáhla až 
do nočních hodin. Vítězem se nakonec stalo družstvo pod 
názvem „Obec Nové Syrovice“ ve složení Mgr. František 
Dubský, Jiří Sedlmajer a Martin Kašpárek. Také děti z naší 
základní a mateřské školy svým vystoupením zpestřily so-
botní odpoledne. V podvečer následovalo svižné vystou-
pení hudební skupiny Roura a o přestávkách odlehčující 
taneční variace souboru Znojemské Grácie. Po celé odpo-
ledne byly ke zhlédnutí připraveny staré mopedy, pionýry 
a velorex, včetně fi lmového veterána ze série „četníků“.

Nedělní odpoledne začalo mší svatou za doprovodu 
dechové hudby Žadovjáci pod nazdobenou a plně obsa-
zenou pergolou. Poté už následoval koncert dechové sku-
piny Žadovjáci se zpěvačkou Olinkou Baričičovou, který 
tentokrát přilákal neuvěřitelně početné a skvělé se bavící 

publikum.    Oldřich Svoboda

Pouťové oslavy trvaly v Nových Syrovicích tři dny

Po dlouhém školním roce se většinou děti na prázdniny 
opravdu moc těší a nemohou se jich dočkat. Proto je třeba je 
řádně přivítat. Akce „Hurá, prázdniny“ se v Želetavě ujal už se-
hraný tým místních sokolek a hasičů 
a nachystal pro děti na Sokolské za-
hradě zábavný program se spoustou 
atrakcí pro malé děti i pro školáky. 
Ti malí zdolávali opičí dráhu a různé 
překážky a testovali svou šikovnost 
při hodu na cíl. Ti starší stříleli z luku, 
házeli šipky, hráli domino, plnili úko-
ly na stanovištích v okolí zahrady 
a všichni dohromady si zatančili s Ma-
kovou panenkou a motýlem Emanue-
lem.

Začátek akce byl naplánován až 
na 18. hodinu jednak proto, aby se 
školáci stihli doma pochlubit se svým 
vysvědčením, ale hlavně proto, že se 
měl večer na Sokolské zahradě také 
promítat fi lm „Špunti na vodě“ a na to 
musí být tma. Ne všechno se však dá 
do detailu naplánovat a počasí už vů-
bec ne. Uprostřed zábavy a opékání 
špekáčků se spustil liják, který nám 

Dobře rozjetou zábavu předčasně ukončil liják
tentokrát dobře rozjetou zábavu předčasně ukončil. O promí-
tání však děti nepřišly. Jen se musely přestěhovat do zdejšího 
kina.     –on–
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Pane učiteli Kovárníku, děkujeme!
Pokud je něco mezi nebem a zemí, tak s velkou úctou si dovolíme citovat…
„Pane učiteli, velice těžce nás zasáhl Váš náhlý odchod. Byl jste pro nás velkým 

vzorem a oporou. Čestný, férový a přátelský přístup, byl Vaší každodenní samozřej-
mostí. My si toho velice vážili.

V září bude návrat do naší třídy velice smutný. Nejen, že nám budete neskutečně 
chybět jako nejlepší kantor, ale i proto, že nad námi, v posledním, čtvrtém ročníku 
našeho studia, nebudete držet ochrannou ruku.

Víme, že musíme jít dál. Budeme se snažit, abychom maturitu úspěšně zvládli, už 
jen kvůli Vám…

Měli jsme čest mít toho nejlepšího třídního.
Děkujeme a nikdy nezapomeneme.“
Vaši kováři, strojaři a pasíři ze SPrŠ Třebíč

Jednou z nejlepších akcí 
v roce v Meziříčku bývá ta, 
která je spojená s vítáním 
prázdnin. Ani letos tomu 
nebylo jinak. Sešli jsme se 
v sobotu 1. července na hřišti 
kolem 15. hodiny. Pro děti při-
pravila Petra Nevoralová „In-
diánskou stezku“, která měla 
prověřit jejich sílu, odvahu 
i chytrost. Jako překvapení 
bylo pro malé i velké indiány 
na hřišti postaveno indián-
ské týpí s ukrytým pokladem 
a chybět samozřejmě nesměl 
ani indiánský totem, který vy-
řezal a namaloval Jan Nevoral 
ml.

Před začátkem stezky byly 
děti seznámeny s příběhem 
indiánského kmene Čikara-
ků, kterým se ztratil jejich to-
tem. Návštěvníci měli za úkol 
pátrat po ztraceném totemu. 
K jeho získání bylo připraveno 
25 stanovišť s různými úkoly. 
Malí indiáni dostali herní kartu 
se svým jménem, kterou bě-
hem stezky postupně vyplňovali. Ces-
ta vedla z hřiště směrem do vsi, kolem 
Meziříčského rybníka, dále pak po hrázi 
a zpět na hřiště.

Po splnění všech úkolů děti na hřišti 
získaly kartičku, na kterou nalepily získa-
né části totemu. Poté museli indiáni vlast-
noručně vyrobit papírovou indiánskou 
čelenku s barevnými brky. Aby mohly 
děti získat poklad Čikaraků, bylo potřeba 
rozluštit třímístný kód, který získaly větší 
děti početními dovednostmi a menší dě-
tičky vyluštěním různých tajenek. Poté si 
mohli indiáni vyzvednout v týpí poklad. 
Největší odměnou v krásném letním 

Indiánská stezka prověřila sílu, odvahu i chytrost dětí

Prázdniny bývají pro většinu z nás do-
bou výletů, setkávání se s přáteli nejen 
u táboráků a jiných příjemných aktivit. 
Letní dny jsme si u nás v Častohosticích 
zpříjemnili několikrát, a to například v so-
botu 8. července při „Ochutnávce vín“ 
z vinařství Šabata s cimbálovou kapelou 
Sylván (viz foto Blanky Mácové). Ke kva-
litnímu vínu bylo k zakousnutí mimo jiné 
chutné maso včetně ryb na grilu. Celý den 
nás doprovázelo slunečné počasí, a tak 
není divu, že se většině návštěvníků ani 
nechtělo domů.

Ještě jsme se pořádně nerozkoukali a už 
tu bylo další setkání, tentokrát s jiným hu-
debním žánrem. V sobotu 15. července se 
opět v areálu Prokešovy stodoly rozezněly 
tóny v podání kapel Refl exy a Phoenix.

Dodrželi jsme známé rčení o tom, že 
do třetice všeho dobrého; v pátek 21. čer-
vence se konala noční hasičská soutěž, 
kde se na startu vystřídalo dvaačtyřicet 

Vydařené prázdninové akce v Častohosticích

týmů z blízkého i širokého okolí.
Po několika probdělých nocích jsme si 

dali jistou pauzu, abychom se připravili 
na 4. setkání rodáků obce Častohostice 

spojené s 95. výročím založení hasičské-
ho sboru, které se koná první zářijovou 
sobotu. O něm zase příště…

Marie Vláčilová

počasí byly vodní pistole, které 
děti využily do pozdních nočních 
hodin a nechyběly ani drobné 
sladkosti.

Během dne bylo připraveno 
pro děti i dospělé bohaté pohoš-
tění. Nesmělo chybět opékání 
vuřtů, ale i zvěřinové řízečky 
nebo porce srnčího guláše. 
Letní počasí nám přálo, a tak 
si děti na hřišti opravdu vyhrály. 
Pro „dospěláky“ byl připraven 
pingpongový stůl, který ovšem 
využili i ti nejmenší hráči. Pose-
zení u táborového ohně se nám 
protáhlo do pozdních nočních 
hodin.

Rádi bychom poděkovali 
všem, kteří si udělali čas a přišli 
s námi přivítat prázdniny. Podě-
kování patří i těm, kteří letošní 
„Indiánskou stezku“ připravovali. 
První prázdninový den se nám 
opravdu vydařil.

Alena Pelánová
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Sbor dobrovolných hasičů v Želetavě si 
letos 29. července připomněl 140 let své-
ho působení v městysi. Program oslav 
začal ve 13 hodin soutěží v požárním úto-
ku, ve které se utkala soutěžní družstva 
místních i hasičů z okolních obcí a do-
konce i ze vzdáleného Českého Rudol-
ce. Tento tým také s přehledem zvítězil. 
Pro děti byly k dispozici tři skákací hrady 
a malování na obličej, ale ty starší víc za-
ujala hasičská a policejní technika. Nej-
zajímavější byla ukázka práce služebních 
psů při zadržení pachatele.

Hasiči oslavili kulaté výročí soutěží i ohňovou show

Slibně se rozjíždějící program však kolem 15. hodiny přeruši-
la poměrně silná bouřka, která naštěstí brzy ustala, a program 
oslav běžel dál. Během odpoledne doprovázel slavnost zpíva-
jící hasič Jurič Pařil a večer pokračovala oslava na Sokolské 
zahradě taneční zábavou, na které vystoupila pelhřimovská ka-
pela „Vědomí“ a po setmění i Michal Halačka se svojí ohňovou 
show. Počasí už nezlobilo a návštěvníci byli spokojeni, za což 
patří poděkování členům SDH Želetava a všem organizátorům 
tohoto slavnostního dne.

Olga Nováková

První prázdninový den má speciální 
nádech – škola už nemá žádnou moc, 
z prázdnin se teprve začíná ukrajovat a ty 
tolik očekávané dva měsíce volna vyzařují 
opojnou sílu, jsou plné plánů a zaslouže-
ného odpočinku po celoročním školním 
úsilí. Parádní start letošních prázdnin se 
spoustou zážitků měly v sobotu 1. čer-
vence děti, jež se zúčastnily na Lesné 
tradičního výšlapu za pokladem. Tenhle 
prvoprázdninový den si společně s dětmi 
užívali i rodiče a prarodiče a vůbec všich-
ni, kteří se prosluněným odpolednem 
za pokladem společně vydali.

Trasa výšlapu bývá proměnlivá, kaž-
doročně se střídají zajímavá místa v okolí 
Lesné. Letošním cílem byl nejvyšší vrchol 
okresu Třebíč – hora Mařenka se svojí 
rozhlednou. Pětadvacet dětí a přibližně 
stejný počet dospělých vyrazilo z ná-
vsi po druhé hodině odpoledne, cestou 
na Mařenku a zpět byly pro děti na deva-
tenácti stanovištích připraveny různé úko-
ly, za jejichž splnění následovalo razítko 

do hrací karty. Během odpoledne potré-
novaly zdatnost, šikovnost i důvtip; do-
šlo na střílení ze vzduchovky, kotrmelce, 
chůdy či lanovou dráhu. Celý den nás do-

provázelo krásné letní 
počasí, takže na vrcho-
lu Mařenky přišla vhod 
občerstvovací přestáv-
ka, během které jsme 
doplnili tekutiny a na-
brali síly z opečených 
buřtů na úkoly připra-
vené na zpáteční ces-
tě. Pauzu na Mařence 
někteří využili k tomu, 
aby vystoupali na roz-
hlednu a pokochali se 
výhledem do široka 
i daleka.

Zpátky do vsi se děti vracely s hrací 
kartou plnou razítek a s očekáváním, jak 
to vlastně s tím pokladem bude. Poklad 
na ně na návsi sice čekal, ale nedobyt-
ný a zamčený ve velké truhle. Najít klíč 
k jejímu odemčení letos nebylo vůbec 
jednoduché, skrýše osvědčené v letech 
minulých zely prázdnotou. Nakonec (jako 
ostatně každý rok) mělo hledání šťastný 
konec a truhla svůj obsah přece jen vyda-
la – poklad v podobě balíčků s dobrotami 
a drobnými dárky pro všechny malé i větší 
účastníky. Večerní posezení pod pergo-
lou na návsi doplněné o výtečné pohoš-
tění měli za odměnu zase ti starší. A z po-
myslného dvouměsíčního prázdninového 
koláče byl tímto odkrojený první den…

Marcela Havelková

První prázdninové odpoledne s pokladem
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Ve druhé polovině června proběhlo v ob-
řadní síni moravskobudějovické radnice 
za přítomnosti senátorky Hany Žákové 
a starosty města Martina Ferdana slav-
nostní předávání výučních listů absolven-
tům učebních oborů Střední školy řemesel 
a služeb Moravské Budějovice. Z rukou 
paní senátorky a třídních učitelů převzali 
výuční listy úspěšní absolventi devíti učeb-
ních oborů: „Opravář zemědělských strojů“, 
„Opravářské práce“, „Kuchař-číšník“, „Insta-
latér“; „Elektrikář“, „Ošetřovatel“, „Autome-
chanik“, „Mechanik seřizovač“ a „Mechanik 
instalatérských a elektrotechnických zaříze-
ní“. S žáky se přišli rovněž pozdravit i další 

Slavnostní předávání výučních listů a návštěva SŠŘS
členové učitelského sboru a odborné praxe. 
Za jejich tříletou obětavou práci všem žá-
kům i pedagogům poděkoval ředitel školy 
Tomáš Dolejský.

Odpoledne paní senátorka spolu s mo-
ravskobudějovickým starostou navštívili 
SŠŘS, kde měli hosté možnost probrat spolu 
s vedením školy aktuální témata a plány. Po-
zornost byla zaměřena především na před-
ložený návrh studie optimalizace budov 
této střední školy.  Hosté byli seznámeni se 
„Strategií vzdělávání v Kraji Vysočina“, kdy 
kraj připravuje řadu důležitých kroků, které 
by měly postupně směřovat k sjednocení 
výukových prostor v jednotlivých školách. 

Ředitel Tomáš Dolejský k tomu mimo jiné 
řekl: „Krajský radní Jan Břížďala ví o našich 
problémech a je podporovatelem výstavby 
a rekonstrukce objektu SŠŘS Moravské 
Budějovice na ulici Chelčického.“ Cílem pro-
jektu je jednak zmíněná modernizace, ale 
i zkapacitnění budovy a přenesení odborné-
ho výcviku do jednoho objektu. „Investici po-
važuji za velmi potřebnou a důležitou, neboť 
je aktuální nedostatek kvalitních odborníků. 
Jak jinak motivovat mladé lidi do učňov-
ských oborů než jim vytvářet odpovídající 
zázemí,“ zareagovala Hana Žáková a po-
přála škole brzké zahájení výstavby.

–mat–

V letošním roce si Vícenice připomínají 
745 let od první písemné zmínky o obci 
a 100 let místní kroniky. Při této příležitosti 

připravilo obecní zastupitelstvo na po-
slední červencovou sobotu oslavy obou 
významných výročí.

Nejprve starosta obce Jaroslav 
Bačo přivítal přítomné spoluobča-
ny a hosty, mezi které patřili farář 
Václav Kříž a někdejší vícenický 
starosta Zdeněk Krotký. Dále po-
děkoval obecnímu zastupitelstvu 
a všem, kteří se jakýmkoli způso-
bem podílejí na spolupráci s obcí. 
Poté Alena Bačová přednesla his-
torické informace ke vzniku obce 
a psaní kroniky. Pan farář Kříž 
požehnal všem přítomným, popřál 
hodně zdraví a na závěr svého 

vystoupení vyzval všechny přítomné k za-
zpívání státní hymny.

Pro děti byl připraven skákací hrad 
a Nikol Jelečková malovala na obličej. 
K poslechu a tanci zahráli bratři Kremlič-
kovi. Bylo možné se projet vozidlem Kai-
pan ze SŠŘS Moravské Budějovice, které 
řídil Jiří Svoboda. Po celou dobu akce 
měli zájemci šanci nahlédnout do kronik 
a prohlédnout si fotografi e z dob minu-
lých i současných. Pro všechny bylo při-
praveno bohaté občerstvení, o které se 
postarali členové SDH Vícenice a sladkou 
tečku připravily paní Andrea Svobodová 
a slečna Kateřina Svobodová.

František Hruška

Vícenice slaví dvě významná výročí

Poslední červencový víkend 
se v Jakubově vždy slaví sva-
tojakubská pouť. Ani letos tomu 
samozřejmě nemohlo být jinak. 
Již několik let má velký úspěch 
sobotní taneční zábava pod 
širým nebem, přičemž zázemí 
a vše potřebné účastníkům po-
skytly velké párty stany.

Na nedělní odpoledne připra-
vil obecní úřad ve spolupráci se 
sborem dobrovolných hasičů 
před jakubovským kulturním 

domem posezení s dechovou 
hudbou Budvarka. Poslucha-
čů přišlo asi 250 a neodradila 
je ani malá dešťová přeháňka. 
Kulturní akce se zúčastnili i ha-
siči ze spřáteleného rakouské-
ho Gerasu. Vše podpořil dotací 
Kraj Vysočina. Zkrátka nepři-
šly ani děti. Pro ně byly vedle 
hasičského areálu připraveny 
kolotoče, houpačky a skákací 
hrady.

Miroslav Kabelka

Svatojakubská pouť s programem pod širým nebem
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Základní umělecká škola a město Moravské Budějovice ote-
vírají 1. ročník projektu Akademie umění a kultury v Mor. Bu-
dějovicích – vzdělávání III. věku
Akademie poskytne odborné neakreditované studium ve vybra-
ných uměleckých oborech. Jde o vzdělávání s cílem, který si sami 
studenti zvolí podle svých psychických a fyzických schopností. 
Student si společně s lektorem stanoví svůj vysněný cíl, ke kte-
rému budou oba směřovat a nadále rozvíjet. Student, který ab-
solvuje všech šest semestrů, se stane absolventem Akademie 
umění a kultury v Moravských Budějovicích a bude mu vydáno 
osvědčení na slavnostní promoci za účasti zástupců města, pat-
ronů projektu a dalších hostů.
Studium trvá šest semestrů (3 roky) – datum zahájení říjen 2023, 
datum ukončení květen 2026.
Nabídka vzdělávání:
HUDEBNÍ OBOR – hra na klavír, akordeon, dechové a žesťové 
nástroje, sólový zpěv. Výuka bude probíhat individuálně (kapacita 
10 studentů).
VÝTVARNÝ OBOR – kresba, malba. Výuka bude probíhat skupi-
nově (kapacita 10 studentů).
Studium bude probíhat v budově ZUŠ Mor. Budějovice v dopo-
ledních hodinách.
Příspěvek studentů byl stanoven na 350 Kč za jeden semestr pro 
občany Moravských Budějovic (včetně místních částí). Pro ob-
čany z ostatních obcí je příspěvek na studium 700 Kč za jeden 
semestr (4 měsíce).
Přihlášky lze získat na webových stránkách školy www.zus-mb.
cz, ve vestibulu Městského úřadu nebo v Městské knihovně Mor. 
Budějovice. Vyplněné lze vhodit do poštovní schránky ZUŠ nebo 
zaslat poštou na adresu ZUŠ Mor.Budějovice, Havlíčkova 933, 
Moravské Budějovice 676 02.
Případně se lze informovat na tel. čísle 724 546 464.

–zuš–
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Sňatky ve 2. čtvrtletí 
letošního roku

Václav Seifert Jakubov 
 u Mor. Budějovic
Romana 
Weidenthalerová Lesonice

Daniel Benhák Mor. Budějovice
Lucie Vlčková Mor. Budějovice

Martin Čech Radotice
Lucie Kloudová Rancířov

Jan Holík Blížkovice
Iva Plíšková Mor. Budějovice

Pavel Roupec Jakubov 
 u Mor. Budějovic
Kamila Havránková Jakubov 
 u Mor. Budějovic

Matrika

Blahopřání

Oldřich Čepelák
Milý tatínku, 
dědečku 
a pradědečku,
27. 8. jsi oslavil 
80. narozeniny. 
Přejeme Ti hod-
ně zdraví, poho-
dy a lásky.
Do dalších let 

přejeme, ať Tě život obdaruje radostný-
mi okamžiky. 
Děkujeme Ti za vše, co jsi pro nás 
udělal. Máme tě moc rádi. 
To nejkrásnější Ti přeje manželka Marie
a celá tvá milující rodina.

Dne 1. srpna se 
dožila požehna-
ných 98 let paní 
Helena Čechová 
z Mor. Budějovic.
Všechno nejlepší, 
hodně zdraví 
a pohody přeje 
syn Zdeněk 
s manželkou, 

vnoučata, pravnoučata a prapravnoučata.

inzerce

Se stále rostoucí potřebou dokonalé 
znalosti cizích jazyků v současné době 
se snažíme naše žáky kvalitně připravit 
a jazykově dobře vybavit pro jejich nad-
cházející studium a budoucí život. Z toho-
to důvodu naše škola klade velký důraz 
na výuku cizích jazyků. Rozšířená výuka 
jazyků má na naší škole mnohaletou tra-
dici – nadaní žáci jsou zařazeni do sku-
pin s rozšířenou výukou Aj (zaměřenou 
na komunikaci) již od 2. třídy na 1. stup-
ni, na 2. stupni nově hned od 6. ročníku. 
Nezapomínáme ani na slabší žáky a žáky 
s problémy s výukou. Větší dotace hodin, 
zkušení a kvalifi kovaní pedagogové, ne-
tradiční formy práce, to vše vede k nad-
standardní znalosti hlavního světového ja-
zyka, kterou chceme nadále podporovat.

Způsob organizace výuky: výuka ja-
zyků v malých skupinách (max. počet 
žáků v jazykové skupině: 16, optimální: 
12); vždy ve specializovaných jazyko-
vých učebnách – interaktivně, zábavnou 
formou, doplněné o využití PC učeben 
k dalšímu procvičení a práci na vlastních 
jazykových portfoliích; kvalitní interaktivní 
učebnice Aj již od 1. ročníku (připravené 
pro žáky zdarma); nabízíme fi nancování 
nadstandardních výuko-
vých hodin (všem roční-
kům byla v tomto školním 
roce nabídnuta možnost 
doučování AJ), malých ja-
zykových skupin, učebnic 
i pracovních sešitů a dal-
ších materiálů obohacují-
cích výuku; vyšší hodinová 
dotace anglického jazyka 
(Aj od 1. třídy se zajištěním 
navazujícího studia, v 6. tří-
dě posílení ze 3 na 4 hodi-
ny týdně – větší prostor pro 
konverzaci, od 8. třídy voli-

ZŠ Havlíčkova se zaměřuje 
na výuku cizích jazyků

telný 2. cizí jazyk – v nabídce: Nj, Čj, příp. 
procvičovací Aj, pro zájemce byla nově 
v nabídce volitelných hodin i konverzace, 
o kterou byl ze strany žáků velký zájem); 
využití informačních technologií ve výuce 
Aj (on-line procvičování, anglické e-port-
fólio žáka); Aj hrou na 1. stupni: ve šk. 
roce 2022/23 byla pro zájemce další hodi-
na Aj v době družiny, ve které si probrané 
učivo děti procvičovaly formou her, dra-
matizací, písniček atd.; účast na konver-
začních soutěžích a olympiádách (v uply-
nulém školním roce jsme obsadili 3. místo 
v okrese v kategorii „Aj-Mladší žáci“ a 4. 
místo v okrese v kategorii starších žáků).

A co chystáme? Poznávací a studijní 
pobyt v Anglii – poslední týden v srpnu 
a koncem září vycestují dvě skupiny žáků 
druhého stupně naší školy do Anglie, kde 
mají možnost nejen navštívit a vidět nej-
zajímavější místa a památky této země, 
ale také se aktivně zapojit do vyučování 
AJ v jedné z anglických škol. Plánuje-
me účast na projektech, např. Edison 
(v rámci tohoto projektu se účastní výu-
ky zahraniční studenti), E-twinning nebo 
Erasmus (např. projekty spolupráce, vý-

(pokračování na str. 27)

VyVV u ování za ne v pond lí 4. zá í 2023.Vyu ování za ne v pond lí 4. zá í 2023.

odzimní prázdniny: tvrtek 26. íjíí na a pátek 27. íjíí na 2023.Podzimní prázdniny: tvrtek 26. íjna a pátek 27. íjna 2023.

Váno ní prázdniny:Váno ní prázdniny:  v sobotu 23. prosince 2023 - úterý 2. ledna 2024.v sobotu 23. prosince 2023 - úterý 2. ledna 2024. 
VyV u ování za ne veVyu ování za ne ve t edu 3. ledna 2024. st edu 3. ledna 2024.

Jednodenní pololetní prázdniny::Jednodenní pololetní prázdniny: pátek 2. února 2024. pátek 2. února 2024.

Jarní prázdniny v Kraja i VyV so ina::Jarní prázdniny v Kraji Vyso ina:  pond lí 12. února - ned le 18. února 2022244.pond lí 12. února - ned le 18. února 2024.

Velikono ní prázdniny:Velikono ní prázdniny: tvrtek 28. b ezna 2024.tvrtek 28. b ezna 2024.

VyV u ování v druhém pololetí bude ukon enoVyu ování v druhém pololetí bude ukon eno v pátek 28. ervna 2024. v pátek 28. ervna 2024.

Hlavní prázdniny:Hlavní prázdniny: 9. ervna 2024 až 1. zá í 2024.29. ervna 2024 až 1. zá í 2024.

VyVV u ování ve školním roce 2024/2// 025 za neVyu ování ve školním roce 2024/2025 za ne v pond lí 2. zá í 2024.v pond lí 2. zá í 2024.

V ZÁKLADNÍCH ŠKOLÁCH, ST EDNÍCH ŠKOLÁCH, ZÁKLADNÍCH UM LECKÝCH ŠKOLLÁCHV ZÁKLADNÍCH ŠKOLÁCH, ST EDNÍCH ŠKOLÁCH, ZÁKLADNÍCH UM LECKÝCH ŠKOLÁCH
A NA KONZERVATO ÍCHA NA KONZERVATO ÍCH
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Večer, když slunce 
zemi opustilo, 
Tvoje srdce se 
navždy zastavilo. 
Odešel jsi tichou 
tmou, 
tiše, s bolestí svou. 
Zavřel jsi oči, 
chtělo se Ti spát, 
aniž jsi tušil, 

co to má znamenat. Nebylo Ti dopřáno 
s námi být, nebylo léku, abys mohl žít.
Dne 14. září tomu bude šestnáct let,
co nás navždy opustil náš drahý manžel, 
tatínek, dědeček, bratr, bratranec, švagr 
pan Miloš Niederhafner z Moravských 
Budějovic. S láskou vzpomíná celá ro-
dina. Všem, kdo jej znali a vzpomenou 
s námi, děkujeme.

Děkujeme za to, 
že jsi byl, 
za každý den, 
kdy jsi s námi žil.
Dne 3. srpna 
uplynuly čtyři roky, 
kdy nás navždy 
opustil náš 
milovaný manžel, 
tatínek, dědeček 
a pradědeček pan 

Arne Mittner.
S láskou vzpomínají manželka, děti Milan 
a Arna s rodinami. Kdo jste ho znali a měli 
rádi, vzpomeňte s námi.

Vzpomínky

Dne 6. 8. 2023 jsme vzpomněli dvanácté 
smutné výročí úmrtí naší maminky, babič-
ky a prababičky paní Marie Živné. 
Dne 17. 8. 2023 to bylo již třináct let, 
co nás navždy opustil tatínek, dědeček 
a pradědeček pan František Živný. 
S láskou vzpomínají 
syn a dcera s rodinami.

Co osud vzal, 
to nevrací, i když 
nám srdce krvácí.
Ta rána stále bolí, 
zapomenout nám 
nedovolí.
Dne 13. 9. uplyne 
druhý smutný rok 
od úmrtí 
Martina Kusého.

Všem, co vzpomenou s námi, děkujeme.

Dne 20. 9. 2023 
uplyne 9 let 
od chvíle, kdy nás 
opustil pan 
Jiří Stuchlík 
z Jakubova.
S láskou stále 
vzpomínají 
manželka a děti 
s rodinami.

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.
Děkujeme. 

Čas vzal, 
jen vzpomínky 
v našich srdcích 
zůstaly 
i po 14 letech.
Dne 29. září 2023 
si připomeneme 
den, kdy náhle ode-
šel náš manžel, tatí-
nek, dědeček 
a pradědeček, pan 

Josef Krejčí z Moravských Budějovic.
S láskou a úctou vzpomínají
manželka a děti s rodinami

Dne 9. 9. 2023 
uplyne rok od úmrtí
paní 
Ludmily 
Nechvátalové.
Za tichou vzpomín-
ku děkujeme.
Dcera a syn 
s rodinami.

Dne 22. 9. 2023 
uplyne již 9 let, 
kdy nám odešla 
paní 
Marie 
Kocourková.
S láskou 
vzpomínají
manžel Karel 
a dcery

Jindra, Pavla, Karla a Marie s rodinami.

Na újezdském hřbitově tichým 
spánkem spíte,
domů se nám již nevrátíte.
Děkujeme za cestu, kterou jste s námi šli, 
za ruce, které nám tolik pomáhaly.
Děkujeme za to, že jste byli, 
za každý den, který jste s námi žili.
Dne 23. 7. 2023 uplynulo 10 let, co nás 
navždy opustila paní 
Ludmila Pospíšilová 
a dne 27. 7. 2023 uplynulo 23,5 let, co
nás opustil pan Bohumil Pospíšil z Mo-
ravských Budějovic.
S láskou stále vzpomíná
syn Bohumil, dcera Eva s manželem, 
vnoučata Eva, Ivana, Veronika 
a ostatní příbuzní. Jsou lidé, kteří 

pro nás v životě
znamenají víc 
než ostatní.
O to těžší je naučit 
se žít bez nich.
Vzpomínky vracejí 
se znovu 
a bolest nezahojí 
ani čas.

3. září uplyne 5 smutných let od úmrtí paní 
PhDr. Simony Ročkové Burdové.
S láskou a úctou stále vzpomínají 
dcery, sestra s rodinou a maminka.

V oku slza, 
v srdci žal,
co bylo milé, 
osud vzal.
Dne 29. září uplyne 
pátý smutný rok, co 
nás navždy opusti-
la paní
Mgr. Věra 
Dvořáková.

S láskou a úctou vzpomínají
manžel, syn a vnuci.

10. září uplyne 
12 let, co nás 
navždy opustil pan 
Josef Puchnar. 
Vzpomínají 
manželka, 
syn Radek 
s manželkou, 
vnoučata David, 
Radek a Kateřina.

Opustili nás:

František Dymák 1927 Mor. Budějovice
Ludmila Šálková 1927 Mor. Budějovice
Anna Dvořáková 1949 Želetava
Marta Kotrbová 1941 Mor. Budějovice
Miroslav Nix 1972 Častohostice
Marie Komendová 1947 Vesce
Pavel Svoboda 1954 Mor. Budějovice
Marie Doležalová 1928 Mor. Budějovice
Marie Nejerálová 1933 Nové Syrovice
Bohumír Pánek 1947 Domamil
Ján Bedruň 1951 Mor. Budějovice
Pavel Kovárník 1977 Častohostice
Eliška Hronová 1936 Štěpkov
Jakub Svoboda 2007 Mor. Budějovice
Marcela Vrbková 1967 Jakubov
Antonín Abrahám 1934 Komárovice
Miluška Žáková 1934 Mor. Budějovice
Marie Nixová 1943 Častohostice
Božena Říhová 1927 Mor. Budějovice
Anežka Šlápotová 1930 Třebelovice
Miroslav Bulíček 1945 Třebelovice
Milada Beránková 1942 Mor. Budějovice
Karel Zims 1936 Mor. Budějovice
Silvie Dvořáková 1997 Mor. Budějovice
Jiří Právec 1946 Mor. Budějovice
Věra Dufková 1931 Mor. Budějovice
Jitka Tichá 1936 Velký Újezd
Zdroj: Pohřební služba Rostislav Musil
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Zahájení sezóny
Čas prázdnin a letního dovádění po-

malu skončil a je namístě se rozhodnout, 
kam za zábavou, sportem a tancem v no-
vém školním roce. Moravskobudějovický 
Sokol se po prázdninové pauze opět ote-
vírá a připravil pro vás překvapení v po-
době nových sportovních oddílů, jako je 
například atletika. Přesný rozpis lekcí 
a rozvrhu naleznete již brzy na našem 
webu mbsokol.cz, kde se zároveň budete 
moci přihlásit přes náš rezervační systém.

Údolím Rokytné
Přidejte se k našim turistům a zúčast-

něte se v sobotu 16. září pochodu údolím 
řeky Rokytné z Biskupic do Jaroměřic nad 
Rokytnou. Odjíždíme autobusem v 9.00 
od vlakového nádraží. Pochod je dlouhý 
15 km, občerstvení v restauracích v Jaro-
měřicích nad Rokytnou. Návrat linkovým 
autobusem z Jaroměřic v 15.37 nebo 
v 17.17 hod.

Sokol Open a sletová štafeta

Přivítejte s námi nový školní rok a spor-
tovní sezónu 2023/2024. Přijďte v sobotu 
23. září od 10.00 hod. na nádvoří soko-
lovny. Součástí programu bude i sletová 
štafeta, která se koná k příležitosti XVII. 
sokolského sletu. Těšit se můžete na vy-
stoupení sokolských oddílů, skákací hrad 
a bohatý doprovodný program. Více infor-
mací naleznete na mbsokol.cz.

Karolína Plačková, TJ Sokol

Co se děje a chystá v moravskobudějovickém Sokole

V polovině července proběhl v Městské 
knihovně Moravské Budějovice příměst-
ský tábor pro děti. Celý týden se v knihov-
ně pohybovalo čtrnáct knižních detektivů, 
na jejichž práci po celou dobu dohlížel 
komisař Vrťapka. Ten je samozřejmě také 
doprovázel při všech detektivních akcích.

Jednotlivé dny příměstského tábora byly 
tématicky zaměřeny. V pondělí jsme se 
seznámili s výbavou detektivů a věnovali 
se stopám. Další dny přišla na řadu kryp-
tografi e, vyzkoušeli jsme si výslech svěd-
ků, prověřili svoji pozornost a seznámili se 

Staň se knižním detektivem aneb Příměstský tábor v knihovně
se slavnými detektivy. Za jedním přípa-
dem jsme museli dokonce zajet na zámek 

v Jaroměřicích na Rokytnou (viz foto). Ale 
měli jsme čas i na hraní deskových her 
nebo pohyb na zahradě. Zajímavý týden 
jsme zakončili v „chemické laboratoři“.

Na úplný závěr proběhla rozlučková 
párty, během které byli všichni detektivo-
vé odměněni dárkovým balíčkem a speci-
álním osobním diplomem.

–mk–

Čtvrtý program muzejní 
Akademie III. věku

Muzeum Moravské Budějovice pořádá 
ve čtvrtek 21. září od 10.00 hod. workshop 
v plenéru, tedy malbu v přírodě. Budete si 
moci vyzkoušet malovat krajinky olejovými 
barvami. Lektor vám ukáže základy malby, 
ale fantazii se meze nekladou. Malba bude 
na sololitovou desku. Všechny pomůcky 
dostanete na začátku samotného progra-
mu. Sraz bude na recepci muzea. Malba 
(podle počasí) bude probíhat v městském 
parku. 

Před programem – ve čtvrtek 7. září 
bude také v 10.00 hod. přednáška „Impre-
sionismus ve světě a u nás“, kde se dozvíte 
o ideálech a autorech impresionismu. Také 
vám budou představeny malé ukázky.

Vzhledem k omezené kapacitě jednot-
livých programů je nutné si účast rezer-
vovat emailem m.budejovice@muzeumtr.
cz, nebo telefonicky na 568 421 100. Jed-
notlivé programy lze rezervovat nejpoz-
ději týden předem. Přednáška bude trvat 
45 minut za vstupné 30 Kč. Ateliér malba 
v přírodě bude trvat 2 hodiny 30 minut 
za vstupné 60 Kč.

–mmb–

V samém závěru letošního června hos-
tila Střední škola řemesel a služeb Morav-
ské Budějovice milou návštěvu z partner-
ské Střední odborné školy Trenčín, s níž 
nedávno navázala spolupráci. Do Morav-
ských Budějovic zavítala skupina učitelů, 
mistrů i nepedagogických pracovníků. 
Exkurze byla velmi zajímavou zkušenos-

tí a obohacením pro obě strany. Program 
pobytu umožnil postupně navštívit všech-
ny dílny, v nichž škola poskytuje praktické 
vzdělávání ve strojírenských oborech ale 
i gastronomických služeb včetně uče-
ben ošetřovatelů. Součástí návštěvy bylo 
mimo jiné také dojednání výměnných po-
bytů pro žáky.  –mat–

Do SŠŘS zavítali zástupci slovenské partnerské školy

měnné pobyty). Rádi bychom nabízeli 
další programy dle zájmu žáků – např. 
Anglický fi lmový klub (promítání fi lmů 
v Aj s následnou diskuzí, pracovní listy 
jako součást, zábavné aktivity během 
sledování fi lmu). Plánujeme rozšiřování 
obzorů dětí formou projektově oriento-
vané výuky (projekty žáků, projektové 
dny), doplněné o další akce, besedy, 
divadla, exkurze a výlety.

Všemi těmito způsoby se budeme 
snažit i nadále kvalitně rozvíjet ja-
zykové schopnosti a dovednosti na-
šich žáků, budovat jejich kladný vztah 
k učení se cizím jazykům a podporovat 
je v dalším vzdělávání. Naší prioritou je, 
aby výuka jazyků na naší škole byla pro 
děti zábavou. Všem žákům přejeme ra-
dostné zahájení nového školního roku 
a hodně úspěchů!

Blanka Dvořáková 
a Yvona Dosedělová 
(za učitele Aj)

ZŠ Havlíčkova se zaměřu-
je na výuku cizích jazyků

(dokončení ze str. 24)
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různé

SUDOKU
o ceny

V případě nedoručení zpravodaje v Moravských Budějovicích si ho můžete vyzvednout v Turistickém 
informačním centru, Purcnerova ul. 62, nebo volejte na tel.: 603 207 511.

Vylosovaný výherce získává vstupenku na Sva-
továclavský koncert české hudby, konaný 
28. 9. v kostele sv. Jiljí.
Správně vyplněné SUDOKU (stačí opsat vý-
sledné číslo ve zvýrazněném řádku) se svým 
kontaktem doručte do Turistického informač-
ního centra v Mor. Budějovicích, Purcnerova 62 
(MKS Beseda), a to nejpozději do 14. září. Vítěze 
budeme informovat telefonicky.
Výherci z minulého čísla paní Žákovské gratulu-
jeme.
Ceny do sudoku věnovalo MKS Beseda Morav-
ské Budějovice.

Kulturní a společenský přehled MIKROREGIONU

sobota 23. 9.      Moravské Budějovice sokolovna

Sokol open, Sletová štafeta
Tradiční zahájení nové sezóny na nádvoří sokolovny.  Startujeme v 10 hodin. Těšit se můžete 

na dopoledne plné sportu a „SLET“ štafet sokolských jednot k příležitosti XVII sokolského sletu, 

který se koná v červnu 2024. Čeká vás vystoupení sokolských oddílů a bohatý doprovodný 

program. Bližší informace naleznete na našem webu mbsokol.cz.

sobota 16. 9.      Moravské Budějovice 

Údolím Rokytné
Zářijový pochod moravskobudějovických turistů vás provede údolím řeky Rokytné. Sraz účast-

níků v 9 hodin u vlakového nádraží. 

čtvrtek 14. 9.      Moravské Budějovice Bowling Sport Bar

Bowling - sportovní zápolení 
Sportovní zápolení od 13 do 15 hodin v Bowling Sport Baru (ul. Tyršova). Pořádá Klub důchodců 

při MKS Beseda.

Chovatelé ČSCH ZO Moravské Budějovice 
vás srdečně zvou na tradiční výstavu drobné-
ho zvířectva, která se jako obvykle také letos 
koná v chovatelském areálu na ulici Smetano-
va. K vidění zde budou králíci, drůbež a holubi. 
Výstava se koná o víkendu 16. a 17. září. V so-
botu 16. září bude přístupná od 8.00 do 18.00 
hod. a v neděli 17. září od 8.00 do 15.00 hodin. 
Na chovatelské výstavě bude jako vždy mož-
nost zakoupit si domácího mazlíčka či chovný 
kus.

–chov–

Začátek září je každoročně význam-
ným obdobím pro všechny děti, které za-
hajují povinnou školní docházku, ale i pro 
ty, které se po prázdninách do školních 
lavic vracejí. Cesty do škol s sebou ale 
přinášejí i některá rizika, a to jak na za-
čátku školního roku, tak i v jeho průběhu. 
Proto je velmi důležité připomenout rodi-
čům školáků některá základní pravidla, 
kterými by se jejich ratolesti měly řídit.

V první řadě bychom si měli uvědomit, 
že za bezpečný pohyb dítěte v silničním 
provozu odpovídají právě rodiče. Je tedy 
vhodné, aby se svými dětmi prošli celou 
trasu do školy, ale i ostatní cesty, po kte-
rých se bude dítě pohybovat. Při té příleži-
tosti mohou dětem ukázat bezpečná mís-
ta pro přecházení vozovky a vysvětlit jim 
základní zásady bezpečného přecházení.

Dalším důležitým a nezbytným prvkem 
pro bezpečnost dětí je jejich viditelnost. 
Na cestu do školy a ze školy by na sobě 
měly mít pestré oblečení, případně někte-
rý z refl exních či retrorefl exivních prvků, 
které je zviditelní. To však neplatí pouze 
pro děti, ale i pro všechny chodce, kteří 
se účastní silničního provozu. Použitím 
refl exního prvku nebo oděvního prvku 
s refl exními doplňky se při snížené vidi-

telnosti dosáhne významného zviditelně-
ní, přičemž tím dojde k větší bezpečnosti 
pro všechny účastníky silničního provo-
zu. S refl exními prvky je chodec vidět až 
na vzdálenost 200 metrů. Pokud ovšem 
pestré nebo refl exní oblečení nemá, tak 
je například v noci vidět na pouhých 20 
metrů.

Dále je také nutné dětem říci, aby se 
nebavily ani jinak nekomunikovaly s ci-
zími lidmi a v žádném případě si od nich 

nebraly žádné předměty. Také musejí být 
poučeny o tom, aby s lidmi, které nezna-
jí, nikam nechodily a nenechaly se pod 
jakoukoliv záminkou zlákat například 
k tomu, aby k nim nasedly do vozidla.

V případě, že rodiče své děti přepravu-
ji do školy v osobním automobilu, tak je 
musí mít umístěny v dětské autosedačce. 
U nás tato povinnost vyplývá přímo ze 
zákona o provozu na pozemních komuni-
kacích, který říká, že v dětské autosedač-
ce musí být přepravované všechny děti 
do výšky 150 centimetrů a vážící nejvýše 
36 kilogramů, přičemž stačí splnit jednu 
z těchto podmínek. Při přepravě dítěte 
v dětské autosedačce musí řidiči dodržo-
vat několik podmínek včetně toho, že dítě 
musí být umístěno v dětské autosedačce, 
která odpovídá jeho hmotnosti a tělesným 
rozměrům, přičemž autosedačka musí být 
upevněna na sedadle podle podmínek 
stanovených výrobcem a dítě musí být 
do dětské autosedačky umístěno v soula-
du s návodem k jejímu použití.

V neposlední řadě by si všichni řidi-
či měli uvědomit, že v průběhu školního 
roku se v ranních a odpoledních hodi-
nách bude na ulicích vyskytovat více dětí 
a měli by této situaci přizpůsobit své cho-
vání, zejména pak rychlost jízdy. Důležitá 
je u všech řidičů i předvídavost. Berme 
v úvahu, že chování dítěte v silničním pro-
vozu ovlivňuje mnoho faktorů, a proto jsou 
jeho reakce velmi těžko předvídatelné.

–křpčr–

Bezpečně do školy, a to nejen po prázdninách

Pozvánka na tradiční výstavu
Ilustrační foto P. Čírtek





Festival ve znamení piva 


